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ACTA DE LA SESSIÓ: PLE  ORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT  DEL DIA  26 de 

juny de 2017. 

 

A la vila de Roses (Girona), 26 de juny de 2017. 

 

Quan són les 20:00, es reuneix a la sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència 

de la senyora Montserrat Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de la corporació, la 

Ple de l’Ajuntament a l’objecte de dur a terme la sessió ORDINÀRIA d’acord amb la 

convocatòria que s’ha repartit. 

 

SENYORS QUE HI ASSISTEIXEN: 

 

Sr. Carles Pàramo i Ponsetí Primer tinent d'alcalde 

Sr. Francesc Giner i Ballesta Segon tinent d'alcalde 

Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez Tercer tinent d’alcalde 

Sr. Marc Danés i Zurdo Regidor 

Sra. Anna Jorquera i Navarro Regidora 

Sr. Fèlix Llorens Palou Regidor 

Sr. Joan Plana i Sagué Regidor 

Sr. Èric Ibáñez i Martín Regidor 

Sra. Verónica Medina i Flores Regidora 

Sr. Gerard Teixidó i Rivera Regidor 

Sra. Olga Simarro Rojas Regidora 

Sr Antonio Rodríguez López Regidor 

Sr. Manel Escobar Yegua Regidor 

Sr. Àngel Tarrero González Regidor 

Sr. José Manuel Àlvarez Cuñat Regidor 

Sr. José Antonio Valdera Martín Regidor 
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També hi assisteixen: 

 

Sra. Mariel·la Roig Guitart    Interventora accidental de la corporació 

Sra. Maria Teresa Sánchez Luna   Tècnica d’Administració General 

 

Actua com a secretari, el secretari general de la corporació, senyor Francisco Luis 

Muñoz Cameo. 

 

Un cop l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els afers indicats 

i es prenen els acords que es detallen. 

 

El senyor Francesc Giner i Ballesta, segon tinent d’alcalde, s’incorpora a la sessió a 

les 20:01 h, quan es tracta el punt 2, 
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1.0.- Aprovació de l'acta anterior: 29.05.2017 

 

Identificació de l’expedient  

 

Proposta de l’alcaldessa d’aprovació de l’acta anterior de Ple  

 

Antecedents  

 

1. Amb data 29 de maig de 2017 va tenir lloc la sessió ordinària del Ple.  

2. D’acord amb l’article 18.2 de la Llei 40/2015, de 1 d’octubre, del règim jurídic del 

sector públic l’acta de cada sessió dels òrgans col·legiats podrà aprovar-se en la 

mateixa sessió o en la immediata següent.  

 

Resolució  

 

Aprovar l’acta de la sessió de l`òrgan col·legiat detallat a l’antecedent primer 

d’aquesta proposta. Exp.: 2017/004783 

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar 

l’acta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari 

 

 

 

2.0.- Informació de l’Alcaldia  

 

DECRETS 

 

TOTAL DECRETS= 462 

 

Contingut ECONÒMIC 63 
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Contingut URBANÍSTIC 99 

Contingut GENERAL 300 

 

REUNIONS DE TREBALLS A ROSES: 

 

 26 Reunions de treball 

 3 Meses de Contractació  

 3 Juntes de Govern Local 

 1 Junta de Govern Local Extraordinària 

 1 Consell Administració ROSESNET  

 1 Consell Administració ROSERSA 

 1 Consell Administració PRODER 

 1 Junta de Portaveus 

 2 Comissions Informatives 

 1  Comissió Especial de Comptes 

 1 Ple 

 1 Consell de Participació Ciutadana Gent Gran 

 1 Consell Escolar Municipal 

 1 Casament civil 

 

 

VISITES REBUDES A ROSES 

 

 18 visites 

 Alcaldessa i regidora d’Esports de l’Ajuntament de Sant Antoni de Vilamajor 

 Sr. Pere Gómez, gerent de Ports de la Generalitat 

 

 

VISITES FORA DE ROSES 

 

 Girona, Albert Piñeira, diputat de Cultura de la Diputació 

 

ACTES A ROSES 
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 Festa final dels cursos de gimnàstica de la Gent Gran 

 Actes programats amb motiu del II Festival Drons N' Roses 

 Inauguració de l'exposició col·lectiva i multidisciplinària Mobilització 

Empordoneses’17 

 Jornada pressupostos participatius (presentació finalistes) 

 Corpus (visita catifes i espais decorats) 

 Dia de la Música - actuacions  

 XI Marxa Nocturna BTT Rat Penat (sortida) 

 25è aniversari Residència Pi i Sunyer - acte central 

 Festival de Dansa Danny’s 

 Visita oficial instal·lació càmera de vigilància contra incendis a la Base militar EVA 

4 del Pení. 

 Acte protocol·lari de l’arribada Flama del Canigó i lectura del manifest. 

 Focs d’artifici 

 Recepció trobada motera Goldwing Club – Languedoc-Roussillon "LatapasGold". 

 Lliurament de premis XI Regata Duo Max 2017 

 

 

ACTES FORA DE ROSES 

 

 Girona, “Sapiens, comprendre per crear. Una conversa amb Ferran Adrià” 

 Figueres, lliurament diplomes transport escolar 

 Empuriabrava, Gala del 50è. aniversari d'Empuriabrava 

 

 

ASSISTÈNCIA MITJANS DE COMUNICACIÓ 

 

 Empordà TV (notícies, entrevistes, etc.) 

 Roda de premsa presentació II Festival de Dron's 

 Xat Empordà 

 L’Hora de l’alcaldessa 

 Europalau TV 
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 Barcelona, Roda de premsa presentació concerts “Sons del món” 

 Roda de premsa presentació programació “Música i Patrimoni” 

 COPE Radio 

 Roda premsa presentació pressupostos municipals 

 

 

FELICITACIONS A EXPRESSAR 

 

 A la Marta Pérez Guirao en guanyar el 2n premi de narrativa escolar que atorga 

Òmnium Cultural en l’àmbit nacional, dins la categoria de Batxillerat i Cicles 

Formatius. 

 Als alumnes Andrea de la Rosa Hdez i Victoria Milovanova de l’Institut Cap Norfeu, 

Berta Coderc i Nick Frances del Centre Escolar Empordà i Júlia German i Anja 

Petrovic de l’Institut Illa de Rhodes en estar seleccionats al IX Fòrum de Treballs 

de Reserca, curs 2016-2017. 

 Al nedador Lucas Strahondinsky en proclamar-se campió de Catalunya en la 

categoria prebenjamí. 

 Als nedadors del GEN Roses: Zakaria Aatani, Joel Sánchez, Joel Gàlvez Marc 

Sayol, Àlex Masblanch i Oriol Carner en assolir medalles i diplomes en la final de 

Girosona. 

 A Antoni Abad pel seu nomenament com a president de les Confraries de Pesca 

Catalanes. 

 A en Damià Sánchez Bonmatí pels guardons Ortega i Gasset, al millor projecte 

multimèdia, el Kennedy Human Rights Award, al millor projecte en mitjà digital i el 

Society for News Desing, al millor multimèdia Pictures of the Year Latinoamerica 

pel seu treball periodístic d’investigació “Vacaciones en aguas de nadie”. 

 A Josep Moyano premi Arjau Turisme, a Pere Sanés, premi Arjau Gastronomia i a 

Joan Plana, premi Arjau Comerç, tots ells atorgats dins els premis Arjau 2017. 

 Al càmping Salatà de Roses en rebre el certificat del sistema comunitari de gestió i 

auditoria ambientals EMAS que l’acredita com a càmping respectuós amb el medi 

ambient. 

 

AGRAÏMENTS 
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 De l’Associació Rally Clàssics per la col·laboració de l’Ajuntament en l’organització 

de la “42a edició del International Porsche 356 Meeting”. 

 De l’Ajuntament de Sant Antoni de Vilamajor pel tracte rebut i l’atenció rebuda en 

la seva visita del dia 15 de juny. 

 

 

 

3.0.- Donació de documentació del senyor Pau Casanovas Casellas 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és 

del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

Donació d'un conjunt de partitures de sardanes per part del senyor Pau Casanovas 

Casellas. 

 

Antecedents 

 

1. En data 3 de setembre de 2013, E13050, el senyor Pau Casanovas Casellas 

proposa la donació d'un conjunt de partitures de sardanes. 

 

2. En data 24 de maig de 2017, el tècnic d’arxiu i gestió documental ha emès un 

informe favorable en relació amb aquest assumpte. 

 

3.  S’ha emès un informe jurídic favorable. 

 

4.  El dia 12 de juny de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer.- Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local. 
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Segon.- Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la 

Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

Tercer.- Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament de 

Patrimoni dels ens locals. 

Quart.- Real decret legislatiu 1/1996, de 12 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la 

Llei de Propietat intel·lectual, regularitzant i harmonitzant les disposicions legals 

vigents sobre la matèria. 

Cinquè.- Llei 20/2015, de modificació de la Llei 10/2001, de 13 de juliol, d’arxius i 

documents. 

 

Per la qual cosa, d’acord amb l’article 175 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 

novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic 

de les entitats locals es formula el següent 

 

A proposta de la regidora responsable de l’Àrea d’Alcaldia i Serveis generals, senyora 

Montse Mindan, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Aprovar la donació d'un conjunt de partitures de sardanes per part del senyor Pau 

Casanovas Casellas a l'Arxiu Municipal. 

 

2. Expressar l'agraïment al senyor Pau Casanovas Casellas per l'acte de liberalitat i 

de servei cultural i social que ha realitzat envers la vila de Roses, manifestant, alhora, 

la importància que accions com aquesta esdevinguin un costum usual que enriqueixin 

el patrimoni documental històric del nostre poble. 

 

3. Notificar a l'interessat aquest acord. 

 

4. Contra aquesta resolució, resolució, que posa fi a la via administrativa, es podrà 

interposar recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de 

Girona, en el termini de dos mesos a comptar des del dia hàbil següent al de la seva 

notificació.  
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Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el 

mateix òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar des del dia hàbil 

següent al de la seva notificació. 

 

 

No obstant es podrà interposar qualsevol altre recurs o reclamació, que consideri 

oportú, en defensa dels seus interessos. Exp.: 2013/004205” 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- Demanar disculpes d’entrada perquè, segurament, com que els tres 

punts que hi ha seguidament són molt semblants, seré un punt reiteratiu però crec que 

totes tres persones mereixen, individualment, l’agraïment per part del nostre grup i del 

conjunt del Consistori per aquest acte. Per tant, volíem deixar constància de 

l’agraïment al senyor Pau Casanovas per la seva donació. 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  

 

Sr. Manel Escobar.- Evidentment, ens afegim als agraïments a la família del senyor 

Pau Casanovas Casellas per les seves donacions.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Agrair al senyor Pau Casanovas aquestes partitures, 

aquestes sardanes i per enriquir el patrimoni cultural de la nostra vila.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 



 
 
Exp.: 2017/005659 

 

 

 

Codi segur de verificació: f6727d74-ba3f-4849-9f53-e40f802ed5ce.  

Podeu verificar la integritat d’aquest document al web https://www.seu-e.cat/web/roses 

Sr. José A. Valdera.- Sumar-me als agraïments. Engrandir el patrimoni cultural, com 

bé ha dit el company, és positiu i aquest tipus de donacions són molt positives per la 

vila de Roses.  

  

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Farem arribar l’agraïment del Ple. 

 

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar 

l’acta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari 

 

 

4.0.- Donació dels fons documental de la família Danés Soler i d'Iniciativa per 

Catalunya Verds de Roses per part del senyor Joan Esteve Danés Soler 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és 

del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

Donació dels fons documental de la família Danés Soler i d'Iniciativa per Catalunya 

Verds de Roses per part del senyor Joan Esteve Danés Soler. 

 

Antecedents  

 

1. En data 30 de desembre de 2015, E18763, el senyor Joan Esteve Danés Soler 

proposa la donació de documentació de la seva família i de l'agrupació política de 

Roses d'Iniciativa per Catalunya Verds, per a la seva incorporació a l’Arxiu Municipal. 

 

2. En data 19 de maig de 2017, el tècnic d’arxiu i gestió documental ha emès un 

informe favorable en relació amb aquest assumpte. 
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3. S’ha emès un informe jurídic favorable.  

 

4. El dia 12 de juny de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer.- Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local. 

Segon.- Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la 

Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

Tercer.- Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament de 

Patrimoni dels ens locals. 

Quart.- Real decret legislatiu 1/1996, de 12 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la 

Llei de Propietat intel·lectual, regularitzant i harmonitzant les disposicions legals 

vigents sobre la matèria. 

Cinquè.- Llei 20/2015, de modificació de la Llei 10/2001, de 13 de juliol, d’arxius i 

documents. 

 

Per la qual cosa, d’acord amb l’article 175 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 

novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic 

de les entitats locals, es formula el següent 

 

A proposta de la regidora responsable de l’Àrea d’Alcaldia i Serveis generals, senyora 

Montse Mindan, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Aprovar la donació i cessió dels drets dels fons documental de la família Danés 

Soler i d’Iniciativa per Catalunya Verds de Roses, per part del senyor Joan Esteve 

Danés Soler a l’Arxiu Municipal, atès que el seu caràcter gratuït no comporta 

l’assumpció de cap tipus de càrrega o de gravamen, més enllà de les necessàries 

destinacions pressupostàries.  
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2. Expressar l’agraïment al senyor Joan Esteve Danés Soler per l’acte de liberalitat i 

de servei cultural i social que ha realitzat envers la vila de Roses, manifestant, alhora, 

la importància que accions com aquesta esdevinguin un costum usual que enriqueixin 

el patrimoni documental històric del nostre poble. 

 

3. Notificar a l’interessat aquest acord.  

 

4. Contra aquesta resolució, resolució, que posa fi a la via administrativa, es podrà 

interposar recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de 

Girona, en el termini de dos mesos a comptar des del dia hàbil següent al de la seva 

notificació.  

Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el 

mateix òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar des del dia hàbil 

següent al de la seva notificació.  

No obstant es podrà interposar qualsevol altre recurs o reclamació, que consideri 

oportú, en defensa dels seus interessos. Exp.: 2015/005919 

 

 

EXPLICACIÓ DE LA SRA. ALCALDESSA PRESIDENTA  

 

Sra. Montse Mindan.- Aprofitant que el senyor està a la sala i li fem arribar l’agraïment 

verbalment. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- De nou, donar les gràcies al senyor Joan Esteve Danés per la seva 

donació. En aquest cas sí que voldríem fer especial esment que, a part de la seva 

documentació personal – que segur que també serà d’un enorme valor – és 

especialment interessant tenir tota la documentació d’Iniciativa per Catalunya que és 

un partit que, com saben, a Roses no va tenir una trajectòria molt llarga – de fet 

només va tenir representació en dues ocasions – però en tots dos casos – i malgrat 

que, en tots dos no era decisiu aritmèticament, perquè en el primer cas hi havia un 
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govern amb majoria absoluta i en el segon, formava part d’un govern en què tampoc 

era decisiu aritmèticament – malgrat això, en tots dos casos, va tenir una activitat 

destacada al llarg dels dos mandats que va ser molt present, tant el tema dels mitjans 

de comunicació com el debat polític que va tenir lloc al llarg d’aquests vuit anys. 

 

Per això creiem que serà interessant preservar i guardar tot el pas d’Iniciativa per 

Catalunya per la nostra institució, de cara a futures investigacions que es puguin fer 

d’aquest període polític.  

 

Per tant, agrair al senyor Joan Esteve, exregidor d’aquesta casa, la seva donació. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  

 

Sr. Manel Escobar.- Igualment que abans ens afegim als agraïments per tota aquesta 

documentació de la família Danés Soler. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Agrair al senyor Joan Esteve aquesta donació cosa que 

denota l’estima i l’amor que té a aquesta casa. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Novament sumar-me als agraïments públicament ja que el 

senyor Joan esteve ens acompanya. Aquesta és una de les ocasions en què el ROM 

hauria de permetre que una persona que fa aquest tipus de donació pugui dedicar 

unes paraules aquí al Ple, cosa que no pot fer, evidentment, perquè no està regulat.  

 

Tot i així li agraïm personalment, des del nostre grup aquesta donació que ha fet.  

 



 
 
Exp.: 2017/005659 

 

 

 

Codi segur de verificació: f6727d74-ba3f-4849-9f53-e40f802ed5ce.  

Podeu verificar la integritat d’aquest document al web https://www.seu-e.cat/web/roses 

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar 

la proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

5.0.- Donació dels fons documentals de la família Palou Soler, de la Revista 

Rhode, de l'Associació de veïns de Roses «Rhode» i de l'agrupació Rialles de 

Roses per part del senyor Esteve Palou Soler Donació Palou 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és 

del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

Donació dels fons documental de la família Palou Soler, de la Revista Rhode, de 

l'Associació de veïns de Roses «Rhode» i de l'agrupació Rialles de Roses per part del 

senyor Esteve Palou Soler. 

 

Antecedents 

 

1. En data 21 de juliol de 2016, E13068,  el senyor Esteve Palou Soler proposa la 

donació dels fons documentals de la família Palou Soler, de la Revista Rhode, de 

l'Associació de veïns de Roses «Rhode» i de l'agrupació Rialles de Roses. 

 

2. En data 24 de maig de 2017, el tècnic d’arxiu i gestió documental ha emès un 

informe favorable en relació amb aquest assumpte. 

 

3. S’ha emès un informe jurídic favorable. 

 

4. El dia 12 de juny de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 
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Primer.- Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local. 

Segon.- Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la 

Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

Tercer.- Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament de 

Patrimoni dels ens locals. 

Quart.- Real decret legislatiu 1/1996, de 12 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la 

Llei de Propietat intel·lectual, regularitzant i harmonitzant les disposicions legals 

vigents sobre la matèria. 

Cinquè.- Llei 20/2015, de modificació de la Llei 10/2001, de 13 de juliol, d’arxius i 

documents. 

 

Per la qual cosa, d’acord amb l’article 175 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 

novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic 

de les entitats locals es formula el següent 

 

A proposta de la regidora responsable de l’Àrea d’Alcaldia i Serveis generals, senyora 

Montse Mindan, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Aprovar la donació dels fons documentals de la família Palou Soler, de la Revista 

Rhode, de l'Associació de veïns de Roses «Rhode» i de l'agrupació Rialles de Roses 

per part del senyor Esteve Palou Soler a l'Arxiu Municipal. 

 

2. Expressar l'agraïment al senyor Esteve Palou Soler per l'acte de liberalitat i de 

servei cultural i social que ha realitzat envers la vila de Roses, manifestant, alhora, la 

importància que accions com aquesta esdevinguin un costum usual que enriqueixin el 

patrimoni documental històric del nostre poble. 

 

3. Notificar a l'interessat aquest acord. 

 

4. Contra aquesta resolució, que posa fi a la via administrativa, es podrà interposar 

recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Girona, 
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en el termini de dos mesos a comptar des del dia hàbil següent al de la seva 

notificació.  

Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el 

mateix òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar des del dia hàbil 

següent al de la seva notificació.  

 

No obstant es podrà interposar qualsevol altre recurs o reclamació, que consideri 

oportú, en defensa dels seus interessos. Exp.: 2016/003594” 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- Si al punt anterior la donació tenia una especial rellevància per 

l’activitat institucional que havia tingut Iniciativa, aquest punt, segurament, té una 

especial rellevància per l’activitat social i associativa que ha tingut el senyor Esteve 

Palou que, recordem, és un activista de moltíssimes causes tant ecologistes, com 

socials al llarg de moltíssimes dècades. Que a més a més ha anat posant a raser 

molta informació de tota aquesta activitat.  

 

Per tant, creiem que les dues donacions ens ajudaran molt a complementar tot un 

període de la nostra història, tant des del punt de vista institucional com des del punt 

de vista associatiu. En aquest sentit recordar que el senyor Esteve Palou va ser 

guardonat, l’any passat, amb el Dracma de Plata de Roses, que se’ns dubte és un 

Dracma de ple reconeixement i mereixement. Agrair-li doncs, no només aquesta 

donació sinó tota l’activitat social que hi ha al darrere de tota aquesta documentació.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sra. Olga Simarro.- Ens sumem als agraïments de les tres donacions de la família 

Danés Soler, del senyor Esteve Danés i del senyor Palou Soler. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  

 

Sr. Manel Escobar.- Igualment, també ens afegim als agraïments de la donació 

d’aquesta documentació de la família del senyor Esteve Palou Soler.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Agrair, com no, aquestes aportacions del senyor esteve 

Palou Soler que denoten una gran estima.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Com en les dues ocasions anteriors, agrair novament aquesta 

donació. Afegir-me a les paraules de la resta de companys que tot aquest tipus de 

donacions només fan que enriquir el nostre patrimoni. 

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar 

la proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

6.0.- Donar comptes de l'informe anual del Síndic de Greuges de Catalunya, 

relatiu a l'exercici 2016 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és 

del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient  

 

Donar comptes de l’informe anual del Síndic de Greuges de Catalunya, corresponent 

a l’exercici 2016.  
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Antecedents  

 

1. Amb data 11 d’abril de 2017, mitjançant escrit amb registre d’entrada número 7224, 

ha tingut entrada en aquesta corporació l’informe anual que el Síndic de Greuges de 

Catalunya ens ha tramès, corresponent a l’exercici 2016, de les activitats de la seva 

institució envers l’Ajuntament de Roses, d’acord amb allò que estableix el conveni de 

col·laboració signat per ambdues institucions.  

 

2. En l’esmentat document destaca que es basa fonamentalment, en les queixes i 

consultes rebudes durant l’any, i no en les queixes i consultes que, independentment 

de la seva data d’inici, ha gestionat la institució durant aquest any. Com a 

conseqüència, les xifres d’aquest document són inferiors a les que fins ara s’havien 

mostrat.  

 

3. Així mateix, s’informa que el nombre de queixes en què l’administració afectada, 

l’Ajuntament de Roses, és assimilable a d’altres corporacions locals amb població 

similar.  

 

4. Quant al temps emprat a donar resposta als tràmits requerits, l’anàlisi dels darrers 

quatre anys mostra una tendència positiva quant a la reducció de terminis pel que fa a 

cadascun dels subjectes, fet que es tradueix en una reducció global de l’expedient i, 

per tant, en una millora per a la ciutadania 

 

5. Finalment, s’informa que pel que fa l’estat de tramitació de les queixes amb 

l’Ajuntament de Roses durant el 2016, s’han finalitzat 3 actuacions i 1 continua en 

tramitació.  

 

6. A la sessió ordinària de la Junta de Govern Local del dia 8 de maig de 2017 hi 

consta que es va donar comptes de l’informe anual tramés pel Síndic de Greuges de 

Catalunya.  

 

7.  El dia 19 de juny de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 
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A proposta de la regidora responsable de l’Àrea d’Alcaldia i Serveis Generals senyora 

Montse Mindan i Cortada, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Donar comptes de l’informe anual del Síndic de Greuges de Catalunya, 

corresponent a l’exercici 2016, relatiu a les activitats de la seva institució envers 

l’Ajuntament de Roses, en el qual s’inclouen les dades de les queixes i les consultes 

sobre la supervisió de les administracions que ha realitzat el Síndic en el nostre àmbit 

territorial, d’acord amb allò que estableix el conveni de col·laboració signat per 

ambdues institucions.  

 

2. Comunicar-ho al Síndic de Greuges de Catalunya, per al seu coneixement. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- Volem agrair la feina que fa el Síndic de Greuges a Roses i aprofitar 

aquest punt per recordar – com a complement que no com a substitució -  el Ple va 

acord crear la Comissió de queixes i reclamacions – a proposta del grup municipal 

d’Unió. Ja fa més d'un any que es va aprovar i encara no tenim aquest instrument per 

millorar l'atenció al ciutadà. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Gràcies al senyor Joan Plana per recordar que aquest Ple, a 

l’inici de la legislatura, va aprovar la creació d’una Comissió especial de suggeriments 

i reclamacions com a eina complementària a la feina que fa el Síndic de Greuges – 

que estem convençuts que és una gran feina.  Però realment els veïns tindrien molt 

més propera una eina per poder, no només presentar les seves queixes i 
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reclamacions, sinó també aportar aquells suggeriments que considerin oportuns i 

aquelles mancances que puguin trobar en el funcionament de l’Administració local. 

 

Per tant, també fóra bo que aquests regidors coneguessin de primera mà aquestes 

queixes, suggeriments i reclamacions. Reiterar, doncs, el que ha dit el senyor Joan 

Plana. Posem fil a l’agulla i creem aquesta comissió que segur que serà molt útil pels 

nostres veïns. 

 

 

El Ple en queda assabentat. 

 

 

7.0.- Adhesió a l'Acord marc del servei d'assegurances de l'ACM per a la 

contractació de la pòlissa de Responsabilitat càrrecs electes i personal al servei 

de l'Administració 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és 

del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

Adhesió a l’Acord marc del servei d’assegurances amb destinació a les entitats locals 

de Catalunya (Exp. 2015.04) per a l’assegurança «Responsabilitat de les autoritats i 

del personal al servei de les administracions públiques». 

 

Antecedents 

 

1. La Presidència de l’Associació Catalana de Municipis i Comarques, en data 20 de 

maig de 2015, va convocar un concurs per a la contractació del servei de pòlisses 

d’assegurances per les entitats locals de Catalunya de la qual serà prenedora 

l’Associació Catalana de Municipis i Comarques i co-prenedores aquelles 

administracions i/o organismes públics, socis de l’ACM, que s’hi adhereixin. 
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2. Es va publicar la licitació del contracte en el Diari Oficial de la Unió Europea, en el 

Butlletí Oficial de l’Estat, en el Butlletí Oficial de la Província i en el Perfil del 

contractant de l’ACM. 

 

3. La Mesa de contractació, un cop valorades les proposicions, va traslladar les 

corresponents propostes d’adjudicació de cadascun dels lots a la Comissió executiva 

del Consorci Català pel Desenvolupament Local, la qual en data 30 de novembre de 

2015, va acordar adjudicar  el Lot núm. 6 «Responsabilitat càrrecs electes i personal 

al servei de l’Administració» a favor de l’entitat mercantil asseguradora Segurcaixa 

Adeslas, SA de Seguros y Reaseguros. 

 

4. En data 30 de desembre de 2015 es va formalitzar el contracte de l’Acord Marc del 

servei de pòlisses d’assegurances per les entitats locals de Catalunya, del Lot núm. 6 

«Responsabilitat càrrecs electes i personal al servei de l’Administració», a favor de 

l’entitat mercantil asseguradora Segurcaixa Adeslas, SA de Seguros y Reaseguros. 

 

5. En data 24 d’abril de 2017, el Ple de la corporació acordà aprovar l’adhesió  de 

l’Ajuntament de Roses a l’Acord marc del servei de mediació d’assegurances amb 

destinació a les entitats locals de Catalunya (Exp. 2015.01)  adjudicat a  Ferrer & 

Ojeda, per al servei de mediació de les assegurances de l’Ajuntament de Roses  que 

concerti mitjançant el seu servei d’assessorament. 

 

6. En data 30 de maig de 2017, l’entitat mercantil Ferrer & Ojeda Correduría de 

Seguros, SL, presenta a l’Ajuntament de Roses la proposta de pressupost de 

Segurcaixa Adeslas, SA de Seguros y Reaseguros, per a l’assegurança de 

«Responsabilitat càrrecs electes i personal al servei de l’Administració», amb una 

prima anual de 6.613,14 €,  i una cobertura de capital de 3.000.000 €.  

 

7. L’Ajuntament actualment té contractada amb l’entitat d’assegurances Chartis la 

pòlissa d’assegurances que cobreix la responsabilitat dels càrrecs electes i personal al 

servei de l’Administració, amb un capital assegurat de 2.000.000 € i una prima anual 

actual de 7.934,71 €. Aquesta pòlissa finalitzarà el pròxim 30 de juny, havent 

comunicat a la companyia asseguradora la baixa preventiva de la mateixa. 
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8. El dia 19 de juny de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de Dret 

 

Primer. La contractació de pòlisses d’assegurances per part de les administracions 

públiques és objecte de contracte privat d’acord amb allò que disposa l’article 20 del 

Text refós de la Llei de contractes del sector públic, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 

3/2011, de 14 de novembre (TRLCSP), els reglament que la desenvolupen i la resta 

de normativa de contractació administrativa. 

 

Segon. La contractació realitzada per l’Associació Catalana de Municipis i Comarques 

per a la contractació de l’Acord Marc de les pòlisses d’assegurança d’entre elles la de 

«Responsabilitat càrrecs electes i personal al servei de l’Administració», han complert 

els requisits i terminis establerts al text refós de la Llei de contractes del sector públic 

(TRLCSP), aprovat pel Reial decret legislatiu 3/2011, els reglaments que la 

desenvolupen i la resta de normativa de contractació administrativa, aplicables en el 

moment de celebrar la contractació. 

 

Tercer. L’òrgan competent per a l’adopció de l’acord és el Ple de la Corporació. 

 

A proposta de l’alcalde en funcions, senyor Carles Pàramo, s’adopta el següent 

 

ACORD: 

 

1. Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Roses a l’Acord marc del servei 

d’assegurances amb destinació a les entitats locals de Catalunya (Exp 2015.04), per a 

la contractació de la pòlissa de  «Responsabilitat càrrecs electes i personal al servei 

de l’Administració», amb un límit màxim d’indemnització de 3.000.000 €, a favor de la 

mercantil: Segurcaixa Adeslas, SA de Seguros y Reaseguros, per una prima anual 

total de 6.613,14 euros, impostos inclosos, amb càrrec a l’aplicació pressupostària 17 

20 9201 2240000. 
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2. Aquest acord d’adhesió produirà efectes a les 00:00 h del proper dia 1 de juliol, per 

finalització de la pòlissa anterior. 

 

3. Notificar el present acord al Consorci Català pel Desenvolupament Local (c/ 

València, 231 6º, 08007 Barcelona), a Ferrer & Ojeda (c/ Tamarit, 155-159, 08015 

Barcelona) i a les dues companyies d’assegurances (Chartis als efectes de finalització 

de la pòlissa, d’acord amb la baixa preventiva ja notificada i a Segurcaixa Adeslas,  als 

efectes d’inici de la nova pòlissa d’assegurança).  

 

4. Comunicar aquest acord a l’Àrea de Secretaria i al Departament d’Intervenció. 

 

5. Contra la present resolució, que posa fi al a via administrativa, procedeix interposar 

recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Girona, 

en el termini de dos mesos a comptar des del dia següent de la seva notificació. 

 

Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el 

mateix òrgan que l´ha dictat, en el termini d´un mes a comptar des del dia següent de 

la seva notificació. 

 

No obstant això, podreu interposar-ne qualsevol altre si ho considereu convenient. 

Exp. 2017/004964 

 

 

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- S’augmenta en 1 milió d’euros la cobertura de la pòlissa i es 

disminueix en uns 1.300 € el cost de la prima anual.  

 

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

 

Vots a favor: SET (7) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés, Anna Jorquera, Francesc Giner i Fèlix Llorens. 
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Vots en contra: CAP (0)  

 

Abstencions: DEU (10) Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, 

Olga Simarro, Antonio Rodríguez, Manel Escobar, Àngel Tarrero, José M. Alvarez i 

José A. Valdera 

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

8.0.- Moció del grup municipal d'ERC-AM en relació amb la defensa del dret dels 

infants al joc i per una ordenació inclusiva dels espais públics 

 

El senyor Gerard Teixidó, en representació del grup municipal d'Esquerra Republicana 

de Catalunya-AM, presenta la proposta que és del tenor literal següent:  

 

Identificació de l’expedient 

 

Proposta de l’Alcaldessa d’incorporació de la moció del grup municipal d’ERC-AM en 

relació amb la defensa del dret dels infants al joc i per una ordenació inclusiva dels 

espais públics. 

 

Antecedents 

 

Mitjançant Registre d’entrada núm. 11467/17 de data 12 de juny de 2017, el senyor 

Joan Plana Sagué, com a portaveu del grup municipal d’ERC-AM, presenta una moció 

en relació amb la defensa del dret dels infants al joc i per una ordenació inclusiva dels 

espais públics, per què sigui debatuda en el Ple. 

 

El dia 19 de juny de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Resolució  



 
 
Exp.: 2017/005659 

 

 

 

Codi segur de verificació: f6727d74-ba3f-4849-9f53-e40f802ed5ce.  

Podeu verificar la integritat d’aquest document al web https://www.seu-e.cat/web/roses 

 

D’acord amb l’article 12 i 13 del Reglament orgànic municipal acordo la incorporació 

de la moció presentada a l’ordre del dia de la convocatòria de la Comissió Informativa, 

per tal que sigui objecte de debat i votació en la propera sessió que tingui lloc, el 

contingut de la qual és el següent: 

 

«MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL D’ERC I LA RESTA DE GRUPS 

QUE S’HI VULGUIN AFEGIR EN DEFENSA DEL DRET DELS INFANTS AL JOC I 

PER UNA ORDENACIÓ INCLUSIVA DELS ESPAIS PÚBLICS. 

 

Atès que l'article 30 dels Drets dels infants aprovats per l'assemblea de les Nacions 

Unides estipula que "L'infant té dret a l'esbarjo, al joc i a participar en les activitats 

artístiques i culturals". Una obvietat necessària de recordar en ciutats, com la nostra, 

on la densitat urbanística i de població lligada als canvis socials i culturals sembla 

haver apartat als infants de l'espai públic per reservar-lo exclusivament a la vida 

adulta. 

 

Atès que els espais públics de la ciutat han d'estar concebuts (tant pel que fa a la seva 

estructura física, com pel que fa als seus usos) per a respondre a les necessitats i a 

les demandes del conjunt dels ciutadans. Una realitat que obliga a compatibilitzar 

interessos i activitats diverses i que requereix la implicació per part de l'administració i 

del conjunt de col·lectius que fan ús d'aquests espais públics. 

 

Atès que des de fa anys, l'Ajuntament de Roses, com molts altres, ha abordat la 

problemàtica de la compatibilitat entre el joc infantil als espais públics i la resta d'usos 

d'aquests espais de forma totalment restrictiva i col·locant els cartells de "prohibit jugar 

a pilota".  

 

Atès que aquestes mesures, a més a més, s'han demostrat del tot inútils i fins i tot han 

empitjorat el problema, ja que el missatge negatiu vers el joc ha fet augmentar el 

malestar i la incomoditat de molts veïns vers aquesta activitat, que, malgrat la 

prohibició, segueix present a les nostres places. 
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Atès que alguns Ajuntaments han començat a afrontar de forma diferent aquesta 

situació, buscant regular el joc al carrer i fomentar el respecte i el civisme en totes les 

parts per tal de facilitar la convivència. Una mesura que busca canviar la percepció 

negativa que s'ha generat en els últims anys vers el joc infantil al carrer i conscienciar 

sobre la necessitat de jugar amb respecte i en llocs on les condicions de seguretat i 

convivència amb la resta d'usuaris ho permetin. 

 

Per tot això, el Grup Municipal d’ERC-AM a l’Ajuntament de Roses proposa al ple 

l’adopció dels següents acords: 

 

1. PRIMER - A través del debat entre els diferents grups i buscant també els màxims 

mecanismes de participació ciutadana a l'abast, redactar una ordenança sobre el 

civisme i l'ús de l'espai públic, així com reformar aquelles altres ordenances vigents 

que sigui necessari, perquè es despenalitzi el joc en els espais públics i, en el seu lloc, 

es fomenti un ús inclusiu dels espais d'acord amb les seves característiques 

particulars, que inclogui i tingui en compte les necessitats d'un dels col·lectius 

essencials pel present i el futur de qualsevol ciutat: els nens i joves. 

 

2. SEGON - Realitzar un inventari dels espais públics de la vila on actualment es 

troben cartells de “Prohibit jugar a pilota”, penalitzant el joc infantil, per a avaluar quins 

d’ells reuneixen les condicions de seguretat i convivència amb la resta d’usuaris (tant 

particulars com comerços) per a poder-hi permetre-hi el joc infantil de forma cívica i 

segura. 

 

3. TERCER - Allà on no es justifiqui la necessitat de la restricció, segons les 

conclusions dels debats exposats en els punts anteriors, que es retirin de la via 

pública els senyals de “Prohibit jugar a pilota” i substituir-los per senyals de “Juga amb 

respecte”, “Juguem plegats” o similars amb explicacions pedagògiques pels infants 

per entendre el correcte ús de l’espai públic compatit. 

 

4. QUART - Allà on les circumstàncies de l'espai aconsellin la restricció segons les 

conclusions dels debats exposats en els punts anteriors, substituir els senyals de 

"Prohibit jugar a pilota" per indicacions explicatives de l'estil "aquest no és l'espai 
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adequat per a jugar a pilota", juntament amb els inconvenients que pot comportar per 

totes les parts. 

 

5. CINQUÈ - Emprendre, treballant de manera transversal (implicant escoles, instituts, 

famílies, veïns i veïnes, entitats…), les campanyes i accions de sensibilització 

oportunes per tal de difondre i conscienciar al conjunt d’usuaris de la necessitat de 

compartir cívicament els espais públics. En aquest sentit, cal actuar en tot moment 

amb la supervisió tècnica i professional dels educadors i agents socials. Així mateix, 

estudiar les iniciatives de foment del civisme en el joc infantil que s’han desenvolupat 

en altres municipis i que poden contribuir a aquests a l’assoliment d’aquests 

objectius.»  

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Gerard Teixidó.- Hem eliminat una part del paràgraf tercer, arran d’una esmena del 

grup municipal del Partit dels Socialistes. 

 

Un altre exemple que podríem incloure en el punt cinquè de la part resolutiva i que ha 

sortit, arran de les converses mantingudes amb els grups municipals del Partit dels 

Socialistes i d’Unió – de fet va ser proposta d’Unió -, estudiar si es podrien tornar a 

obrir els patis escolars fora de l’horari escolar – caps de setmana, a partir de les cinc 

de la tarda... – perquè els nens hi poguessin anar a jugar.  

 

El que nosaltres hem anat estudiant i analitzant és per exemple que la Rambla, la 

riera Ginjolers, la plaça de la Pau, la plaça General Prim, la plaça de l’Eixample, la 

plaça de l’Església, la plaça del teatre, la plaça de l’Àngel, entre el carrer Dr. Flèming i 

Espronceda, a la plaça Llevant o al carrer Vergantí de Santa Margarita són alguns 

dels espais públics de Roses on trobem el senyal de prohibit jugar a pilota.  

 

Aquests senyals s’han anat posant al llarg dels anys però, el que no sabem, és quin 

criteri s’ha seguit i molt menys si era amb un criteri objectiu i seguint alguna regulació 
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ja que Roses no disposa d’una ordenança de civisme que sostingui aquests senyals i 

la prohibició conseqüent. 

 

Per això, un dels principals acords amb els quals es vol arribar amb aquesta moció és 

que es redacti una ordenança de civisme i que contempli el fet de jugar amb pilota al 

carrer. També demandem que es faci un inventari amb tots els espais públics on hi ha 

presència d’aquest senyal, i així, poder valorar en quins llocs hi ha la possibilitat que 

es tregui perquè l’espai ja és adequat per jugar i en quins potser s’han de mantenir per 

fomentar el joc amb civisme i garantir la seguretat per totes les persones que fan ús 

de l’espai.  

 

Proposem que es canviï els senyals amb uns missatges més positius, agradables i 

pedagògics. Alguns exemples que hem posat, són senyals amb un missatge com: 

‘juga amb respecte’, ‘juguem plegats’ o ‘aquest no és l’espai adequat per jugar a 

pilota’. Reiterem però que això són exemples de la línia que s’hauria de seguir però 

que es poden valorar, juntament, amb l’opinió dels professionals de l’educació, el 

personal tècnic de l’Ajuntament i  la resta de grups polítics, i trobar les que siguin més 

adequades.  

 

També creiem que és necessari emprendre aquestes mesures juntament amb 

campanyes i accions de sensibilització per fomentar un joc al carrer amb civisme i 

assegurar que les mesures són útils.  

 

Per tant, amb tot això el que volem és consensuar la voluntat de debatre aquest 

assumpte que fa molts anys que està al carrer i que els representants també hauríem 

de tenir, sobretot, per regular el que és un dret d’una part de la nostra ciutadania, que 

són els infants i els joves, un col·lectiu, normalment oblidat pels governants i que, tot i 

que no votin, també han de tenir la seva representació a la vida pública.  

 

El reconegut i prestigiós Francesco Tonucci ha desenvolupat una macro projecte sota 

el nom de la Cità dei Bambini – que vol dir la ciutat dels nens – amb múltiples 

exemples d’èxit a ciutats d’Itàlia, Sudamèrica, Espanya i Catalunya. Algunes 

d’aquestes ciutats són Cardedeu, Vic, Granollers, Pontevedra, Mostoles, 
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Fuerteventura... entre d’altres que ens podrien servir per agafar idees una vegada 

aprovada la moció.  

 

Per acabar, una cita d’aquest mateix pedagog que diu: ‘Jugar libremente significa salir 

de casa. Jugar en la calle sin vigilancia del adulto, encontrarse con amigos, decidir un 

juego entre todos, dedicarle un tiempo libremente y vivirlo con ilusión o desilusión. 

Ambos sentimientos forman parte del juego. Hoy la casa es una imitación de la 

ciudad, en ella están todas las comodidades pero esta todo bajo vigilancia pero si la 

necesidad del niño es jugar libremente y compartir su tiempo con sus amigos, se 

entiende que un niño que no sale de casa no puede jugar’. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Vagi per davant que els donarem la raó en aquesta moció, no 

tant perquè la mesura la considerem profundament útil, sí segurament necessària. 

Creiem que als rosincs els podrà agradar una frase com ‘Jugar amb respecte’, per 

exemple. Altres idees com posa cartels amb llegendes que prohibeixen fer activitats 

lúdiques amb elements físics que comportin algun tipus d’impacte com pilotes, 

tiraxines, gots... fins i tot podríem donar més idees que solucions. Per tant hem de 

buscar un element que ajudi a que visquin amb respecte. 

 

Tots diem que els espais públics han d’estar concebuts per respondre a les 

necessitats i demandes del conjunt dels ciutadans. Però la veritat és que els espais de 

Roses són un producte d’un procés urbanístic heterogeni, de diferents èpoques i que, 

probablement, en el seu procés de creixement no va visualitzar, com altres 

poblacions, com és ara i com tenir ubicades la densitat d’elements que tenim dins les 

ciutats. 

 

De fet, fa trenta o trenta-cinc anys – per posar una data a la memòria – amb una jove i 

actualment ja jubilada immigració, hi havia un camp de futbol al centre del poble que 

es deia Díaz Pacheco, i les vaquilles corrien per la riera i els cotxes també. Hi havia la 
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meitat de població i de cotxes. Les ordenances de civisme, simplement, no existien 

perquè el civisme era una altra cosa. Algun cartell potser hi era però la frase 

emblemàtica era la del pare que deia al nen ‘niño deja de joder con la pelota’. Aquest 

era el missatge negatiu i pedagògic de l’època.  

 

Tenim una realitat que obliga a compatibilitzar interessos i activitats diverses i que 

requereix la implicació per part de l’administració del conjunt de col·lectius que fan ús 

d’aquests espais públics. I en això tenen raó. Roses en cert sentit és una realitat que 

no és ni poble ni ciutat. Si fóssim un poble i prou no necessitaríem tantes ordenances 

de civisme. Tot això a pobles com Ordis, per exemple, no passa o no passa tant; clar 

que sempre hi ha algun nen que ‘deixa’l córrer’ o algun veí que no recorda quan ell 

era nen.  

 

La realitat és que hem de compatibilitzar l’ús del vehicle, les bicis, els patins, les 

terrasses, l’enjardinament, els parcs infantils, els pipi-cans, el descans dels veïns, els 

vidres dels veïns, la conservació del mobiliari urbà i un llarg etc. Que quedi clar que 

està demostrat, estadísticament, que els cotxes trenquen més pilones i mobiliari urbà 

que els nens.  

 

També volem reflexionar que el joc infantil ha evolucionat. De fet, molts nens entre 

l’escola i les activitats no tenen temps per a propostes esportives a peu de carrer. De 

fet, ens preguntem quants nens juguen a la pilota i quin tipus de nens hi juguen. 

Perquè l’últim que sé és que els nens busquen Pokémon pel poble. Diria que 

l’evolució del joc infantil, també ha canviat. És possible que les mares de famílies 

extenses i pisos petits al centre del poble enviaven o envien, encara, els nens al carrer 

perquè no tenen alternatives. Ara estar al carrer, fins i tot es considera perillós. Per la 

qual cosa, creieu que arribem a temps a aquest tema o hem de reconstruir a ciutat. 

 

Jugar a pilota era un espai de llibertat i té un punt nostàlgic en el record dels adults 

que el que teníem era, més que un espai urbà, un espai no urbanitzat. Ara tenim 

espais urbanitzats, ocupats i plens d’usos. Fins i tot tenim camps de gespa artificial. 

Més enllà de la pilota, coincidim que la nostra obligació és millorar els espais de joc, 

cercar els espais necessaris lúdics i lliures per la infància, avaluar quins d’ells 
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reuneixen les condicions de seguretat i convivència a la resta d’usuaris... Però la 

realitat de l’urbanisme de Roses és que té mancances estructurals, en especial, al 

centre urbà. No es pot jugar a pilota al centre urbà com a altres pobles. És possible 

que ho puguem arreglar però no es pot jugar ni al darrere de l’església i, a saber 

perquè no s’hi pot jugar, perquè al darrere de l’església no hi ha ni espai, ni carrer. 

 

Les opcions són limitades però hi són. Podem fer alguna proposta. Pel que fa a l’opció 

d’habilitar els patis de les escoles, la nostra experiència ens diu que és complicat: 

primer perquè trobarem el rebuig natural de la comunitat educativa perquè els ocupem 

un espai que, a saber com se’l trobaran; segon, cal dir que els nens, de vegades, 

trenquen coses; caldria, segurament, separar el pati de la resta d’instal·lacions de 

l’escola, fent un tancament o algun tipus d’actuació al respecte perquè hi hagués 

aquests espais per jugar-hi. 

 

Una altra opció seria habilitar espais de les places aparcament que tenim al poble per 

jugar a pilota. Això implica treure cotxes com, per exemple, de la plaça d’Ítaka. La 

reflexió creiem que ha de ser sobre el model de poble del qual, alguna vegada, hem 

parlat. Saber si volem una ciutat amable que deixi més espai per les persones i, 

necessàriament, una retirada prudent i progressiva dels cotxes. Això vol dir en insistir, 

de nou, que un dels problemes és la falta d’aparcament de proximitat per als veïns; 

valorar quins i quants veïns tenen capacitat de compra o lloguer d’aquests 

aparcaments; millorar els aparcaments dissuasoris, com s’ha fet durant molt de temps 

en totes les legislatures; canviar, necessàriament, la cultura de mobilitat a Roses; 

entendre els espais – això, potser, és el més important – de Roses en funció del 

moment i la temporada, perquè potser, a l’estiu, no es pot jugar a la pilota; i veure com 

agafem l’herència urbanística i turística que tenim. Estem segurs que, en aquest 

sentit, trobarem molts punts en comú. 

 

Per últim – de molt bona fer – els volem donar un petit consell i dir-los que, de 

vegades, l’esquerra amb el convenciment que el progrés social és ineludible, no és 

capaç de dialogar amb la realitat social de tu a tu i crea un relat que els ciutadans, de 

vegades, no acaben d’entendre, per moltes raons pedagògiques que posin davant. 

Anar per davant exigeix saber liderar des de la proximitat. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  

 

Sr. Manel Escobar.- Hi ha un punt en aquesta moció en què parlem de penalitzar i 

despenalitzar el joc infantil. Pensem que no s’ha penalitzat a cap nen per jugar a la 

pilota al carrer, perquè els espais que tenim ara són molt reduïts. Hauríem de mirar si 

els espais per jugar a pilota o jocs fora de casa haurien de ser escoles que, en el seu 

moment, ja es va intentar fer una prova els dissabtes; segons quines places; llocs on 

no es molestin els veïns... és evident que abans hi havia un cotxe per cada deu 

persones i ara hi ha dotze cotxes per cada deu persones i tot això ho complica molt. 

 

Recordo que abans a Roses – perquè sóc rosinc i per tant ho puc dir – quan érem 

joves teníem molts espais per anar a jugar i mai molestàvem a ningú, potser a algun 

veí, però el nostre principal espai era ser al carrer. Però recordo, per exemple, que 

entre el carrer Puig Rom amb l’avinguda Jaume Primer, teníem el ‘campito verde’; una 

mica més avall entre el carrer Pescadors amb l’avinguda Jaume Primer teníem el 

camp d’en Peter; al Ramón y Cajal el camp de la Creu Roja; a les vivendas Sant José 

el camp de les ‘vivendas’... I com no també teníem un pulmó molt gran per poder jugar 

que era la riera Ginjolers i, evidentment, sempre hi havia una pilota pel mig i no 

molestàvem a ningú.  

 

Penso que, això de penalitzar i despenalitzar, és una cosa que, amb aquesta moció, 

fa una mica de mal als ulls, com el mateix cartell que diu ‘Prohibit jugar a pilota’ però, 

també hem de pensar que és evident que els nens han de jugar a pilota i els veïns 

han de descansar.  

 

Tal com diu la moció, i com les paraules que deia l’altre dia l’alcaldessa, hauríem 

d’aprofitar que tenim una ordenança de civisme que, no sé, si tot just s’està redactant, 

s’haurà de debatre o es portarà a terme, per poder mirar si l’ús dels espais públics 

podem aprofitar, que hi hagi espais on la mainada pugui jugar. També hem de 

comptar que aquesta mainada, no és petita – que ja tenen els gronxadors a segons 

quines places per poder gaudir – sinó que seria una mainada entre els sis, set, vuit, 
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fins a arribar als dotze que és aquesta que, teòricament, els agrada jugar amb la pilota 

– una cosa que, tot i que a mi no m’ha molestat mai, hem de pensar una mica amb el 

descans dels veïns. 

 

Per això, tenim aquesta oportunitat, donat que s’ha de redactar aquesta ordenança de 

civisme i de l’ús dels espais públics, aprofitem-la i mirem quins són els espais que 

tenim al municipi perquè el jovent pugui jugar-hi a pilota. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- En aquest punt, Ciutadans es posicionarà amb tota la 

sensibilitat que mereixen els nostres infants i el seu dret a jugar.  

 

En aquesta moció, quan parlem de dret a jugar, estem parlant del dret a jugar a pilota, 

perquè és evident que ningú d’aquest consistori, ni cap veí li prohibirà a un nen que 

jugui al carrer. Si parlem, doncs, de jugar a pilota s’ha de fer compatible amb el 

descans dels veïns, evidentment, prioritzant la tranquil·litat i la qualitat de vida dels 

que pateixen els sorolls, respecte a els infants que ho provoquen inconscientment.  

 

És cert que, a Roses, en diversos llocs hi ha cartells de prohibit jugar a pilota. Aquesta 

manera de prendre decisions a l’antiga manera de fer política, sens dubte, és la que 

ens porta a no solucionar definitivament els problemes. Si durant aquells temps hi 

havia queixes per jugar a pilota, entenem que els treballadors de l’Àrea de Joventut 

d’aquest Ajuntament amb tota la feina que fan – la qual fan molt bé – haurien d’haver 

rebut instruccions de l’alcalde o regidor per intervenir i trobar solucions reials amb el 

jovent.  

 

Per contra, fruit de la improvisació, sense comptar amb ningú, s’opta per fer allò més 

fàcil que és prohibir i van aparèixer els cartells que, si més no, avui veiem que han 

estat un pegat.  
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Compartirem poder emprendre campanyes de sensibilització a la ciutadania i no 

d’això sinó de moltes més coses. Però la realitat és que, si manca partida 

pressupostària, en cas d’aprovar-se restarà al calaix de les bones intencions.  

 

Nosaltres des de Ciutadans creiem que, on es fa la fira anual al Mas Matas, sense 

gaire cost es puguin fer dos camps de futbol 7, una pista de bàsquet o una xarxa de 

voleibol perquè els nens puguin gaudir. Creiem que és una proposta que es podria 

estudiar perquè els nens puguin gaudir dels esports al carrer i de l’esport que més els 

agrada.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- La convenció de drets del nen reconeix, en el seu articulat, a tots 

els infants el dret al joc i a l’esplai. Per la qual cosa, la garantia de l’exercici efectiu 

d’aquest dret és una obligació legal de tots els poders públics que han ratificat la 

convenció, entre els quals es troba Espanya, Catalunya i per extensió la seva 

administració local, entre la qual l’Ajuntament de Roses. 

 

Moltes vegades ens queixem que els nens passen moltes hores enganxats al telèfon 

jugant o mantenint relacions amb altres nens a les xarxes socials, és a dir, 

relacionant-se de forma virtual, en comptes de fer-ho en persona. Els jocs i, 

fonamentalment, els jocs de grup són una eina que, a més de complir una funció 

saludable pel nen, també compleixen una funció socialitzadora, integradora i 

fomentadora de valors molt positius. És evident que un nen pot jugar a pilota sol, però 

és molt més divertit i gratificant fer-ho en companyia.  

 

Qui no ha jugat de jove a futbol encara que no li agradi aquest esport de forma 

habitual, només pel fet de jugar en grup, com bé ha dit el senyor Manel Escobar. Qui 

de jove no ha discutit amb algú a causa de les molèsties que hagin pogut generar amb 

els seus jocs de pilota o altres. Evidentment, sempre ha de primar el respecte, 

sobretot, a la gent gran. Perquè, doncs, ara hem de passar a prohibir en comptes de 

regular o d’oferir alternatives, que crec que quan es prohibeix sempre s’ha d’oferir una 
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alternativa a canvi. Les places i carrers d’un poble, també han de poder complir una 

funció socialitzadora i integradora pels seus veïns, entre els quals nens i joves, 

sobretot a través del joc.  

 

Roses, com bé ha dit el senyor Antonio Rodríguez, en el seu creixement urbanístic no 

va planificar aquests espais pel joc infantil i l’esplai. No em refereixo a aquests jocs on 

hi ha jocs infantils per la mainada d’1 fins a 7 anys, sinó que em refereixo a altres 

indrets on els joves, una mica més grans, també puguin gaudir d’aquest esbarjo.       

 

Pel que fa a la prohibició de jugar al carrer, es comença prohibint el joc a pilota i a 

saber quin tipus de jocs es prohibiran en el futur pot acabar enfrontant els nens i 

nenes amb els adults, convertint en una possible sanció el que és un costum que ha 

existit sempre als pobles. Evidentment, sobretot quan no es generen alternatives. De 

vegades, s’identifica injustificadament als nens que estan al carrer jugant amb 

disbauxats, delinqüents – afortunadament, no sempre – i es pot acabar  aprovant una 

norma que els castiga a l’hora que no serveix per conciliar els drets a la infància amb 

els drets dels veïns al descans, a l’esplai, al passeig i a l’ús del carrer.   

 

Perquè en lloc de prohibir no ens posem a regular horaris; tipus de pilotes que es 

poden utilitzar en segons quins indrets; en quins espais, evidentment, no es pot jugar 

perquè realment allà hi passeja gent i, en determinades hores, no es pot habilitar per 

jugar; o habilitem espais, sobretot, per aquests nois que juguen a la pilota, i són una 

mica més grans, puguin relacionar-se – jugant a la pilota, que és el joc de grup per 

excel·lència, o a altres jocs que ens agradin més o menys.  

 

Dir al senyor Antonio Rodríguez que no sé la xifra de nens que juguen a futbol però a 

Roses tenim dos clubs de futbol i, aproximadament, uns 300 o 400 nens per cada 

club, tranquil·lament, hi són a banda dels que no practiquen aquest esport de forma 

federada. És més, no tots els nens es poden federar o pagar la quota en un club per 

poder jugar a pilota, entre altres raons, perquè, potser els pares no tenen suficient 

poder adquisitiu. Pensem amb aquelles famílies que tenen dos o tres nens, perquè 

jugar en un club de futbol et pot costar, com a mínim, 300 o 400 euros per nen i, 
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evidentment, no tothom s’ho pot permetre. O senzillament perquè als nens no els 

agrada competir però, en canvi, sí que els agrada jugar a pilota en grup. 

 

Així mateix, una regulació restrictiva del joc, podria posar en risc la normal convivència 

entre nens i nenes de diferents generacions i cultures presents en la nostra localitat i 

podria arribar a convertir el joc de pilota en una infracció amb conseqüències 

econòmiques pels nens i les seves famílies. I els responsables de les infraccions que 

ocasionen els menors, evidentment, sabem que sempre són els pares, per la qual 

cosa afectaria, especialment, a aquells que tenen majors dificultats econòmiques i que 

no poden accedir als jocs de pagament perquè els nens puguin jugar a pilota o fer 

esport – em refereixo als clubs de futbol. 

 

L’aplicació d’una normativa excessivament restrictiva, no respon a un problema 

agreujat actualment donat que no hi ha hagut mai  cap problema greu pel fet de jugar 

a pilota – puntual sí però no pel fet de jugar a pilota dins del municipi – o pel fet de 

molestar o causar destrosses al mobiliari o patrimoni urbà. D’entrar en vigor una 

normativa, excessivament restrictiva, entenem que no podria suposar una millora per 

la convivència sinó que, en aplicar-se posaria en risc la normal resolució dels 

problemes que el fet de jugar al carrer pugui generar entre persones de diferents 

generacions i cultures que sempre s’han pogut solucionar parlant.  

 

Aquesta problemàtica, per senzilla que pugui semblar, cal abordar-la analitzant-la en 

totes les seves dimensions i amb tots els seus implicats i afectats – educadors, 

famílies, nens, institucions, comerços... – en la cerca de solucions conciliadores de 

tots els interessos on es permeti el dret a jugar i també el dret al passeig, a l’oci, a 

l’activitat quotidiana comercial i a l’esplai de tots els veïns i veïnes. I mentre es troba 

una solució conciliadora, beneficiosa per tothom, plantejar l’obertura dels patis 

escolars fora de les hores de lectura, podria ser una solució transitòria i conciliadora. 

És evident que, com diu el senyor Antonio Rodríguez, ens podríem trobar amb el 

rebuig de la societat educativa però és evident, també que el manteniment de les 

escoles és competència municipal i, per tant, l’Ajuntament té competències per poder 

habilitar aquests espais. 
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Un poble com Roses, de gairebé 20.000 habitants, no pot comptar només amb una 

pista de futbol 5, que tenim al darrere de l’AE – mal dissenyada, per cert – i molt 

allunyada del centre del poble perquè tots els joves que vulguin jugar a pilota puguin 

fer-ho amb més o menys seguretat. I dic que està mal dissenyada perquè a qui se li 

acut posar, al voltant d’una pista de bàsquet o skate, pedretes que, per l’efecte de la 

gent que passa per allà o del vent, aniran a parar al mig de la pista i poden causar 

lesions als nens quan cauen; o posar porteries sense unes xarxes de protecció perquè 

la pilota no vagi a la carretera; o posar barreres de forma vertical de manera que la 

pilota passa pel mig i, evidentment, anirà a la carretera. Per tant, quan es planifiquen 

les coses cal fer-ho bé.    

 

Repetir que a un poble de 20.000 habitants, se’ls ha de donar sortida als nens perquè 

puguin jugar en indrets que no causin o puguin generar malestar o queixes d’altres 

veïns. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE 

 

Sr. Francesc Giner.- La intenció de Gent del Poble a l’hora de votar aquesta moció era 

fer-ho afirmativament, però veient el poc debat al qual han sotmès aquesta moció – al 

contrari del que diuen en els diferents mitjans de comunicació  -, la poca o nul·la pre-

disposició a debatre, a posar sobre la taula els diferents punts de la moció – que si bé 

ens poden semblar positius en alguns casos, en altres, creiem que estan més ben 

dissenyats per a ciutats que no pas per viles com la nostra. Això ens obliga a no 

prendre aquesta decisió. 

 

No volem oblidar, però, el caràcter positiu d’aquesta moció que és el de regular els 

espais on nois i noies puguin jugar respectant l’entorn i els altres usuaris. És per això 

que acceptem punts com el de transmetre un missatge més positiu en comptes del de 

prohibit jugar. En alguns indrets, però, perquè en d’altres entenem que sí que s’ha de 

prohibir. Per tant, estem d’acord en estudiar quins espais han de tenir aquest 

missatge.    
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També estem d’acord en què els cartells no han solucionat el problema ja que es 

continua jugant, malgrat haver-hi els cartells, per la qual cosa som conscients que, ja 

que s’hi juga, s’ha de fer amb respecte i en llocs on les condicions de seguretat i 

convivència ho permetin, per tant, s’ha de regular millor.  

 

No entenem la poca predisposició a debatre aquesta moció a l’hora de retirar punts 

com el que s’afirma que s’ha retirat els infants de l’espai públic per reservar-los 

exclusivament a la vida adulta. Aquesta afirmació no és verídica. Tenim molts espais 

on els infants poden jugar al carrer. S’han fet zones d’esbarjo, tant en la zona 

esportiva, a les platges, a les places com la Rahola, per exemple. 

 

Tampoc estem d’acord amb l’afirmació que l’Ajuntament de Roses, com en molts 

altres, ha abordat la problemàtica de la compatibilitat entre el joc infantil als espais 

públics i la resta d’usos d’aquests espais de forma totalment restrictiva i col·locant els 

cartells de prohibit jugar a pilota. Uns cartells que transmeten un missatge negatiu i 

anti-pedagògic i que no tenen en compte els interessos i necessitats d’un dels 

col·lectius de Roses, com són els nens. Això és el que diu la moció i nosaltres 

entenem que els cartells estan col·locats atenent a la demanda dels veïns, usuaris 

també d’aquests espais públics.  

 

Alhora, afirmar que prohibir és anti-pedagògic és molt discutible. Als infants se’ls ha 

de fer veure que hi ha coses que no es poden fer. Prohibir també és educar. 

 

Per acabar, en el punt cinquè, entenem que l’opinió dels consells escolars i ampes és 

important i voldríem preguntar al ponent si han parlat o exposat aquesta moció a 

aquests organismes. Primer, entenem que hauríem de saber si tots aquests estan 

disposats a col·laborar igual que les associacions. Estem d’acord en intentar instaurar 

la figura de l’educador de carrer – ja hi va haver un intent – però entenem que aquesta 

figura ha de ser per coses molt més importants que per controlar si els nens juguen a 

pilota. Hi ha temes com les drogues, absentisme escolar, problemàtiques familiars... 

que entenem que són realment la tasca d’un educador de carrer.  
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Sabem, però, que desgraciadament que actualment la llei no permet contractar 

aquesta mena de treballadors, per tant si trobéssim la fórmula per aconseguir-ho, 

nosaltres la recolzaríem i estaríem totalment d’acord.  

 

És per tot això que el nostre grup farà una abstenció en aquest punt perquè veiem que 

és una moció que està poc treballada i poc consensuada.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA 

 

Sr. Marc Danés.- Intentaré no repetir algun dels arguments que ja s’han dit però sí 

que, nosaltres, des del Partit Demòcrata no entrarem a valorar la moció, precisament 

per aquesta manca de diàleg que creiem que hem sofert i que hem demanat 

reiteradament.  

 

Recordem que, a la passada Comissió Informativa vàrem demanar al grup municipal 

d’Esquerra Republicana que hi havia algun dels antecedents – quan deia que els 

ajuntaments han començat a afrontar de forma diferent  aquesta situació – vam 

demanar quins ajuntaments eren i que ens fessin arribar quines eren les activitats i 

accions que havien emprès aquests ajuntaments.  

 

Pel que fa al punt cinquè de l’acord, també diu en aquest sentit ‘cal actuar en tot 

moment amb la supervisió i professional dels educadors i agents socials. Així mateix, 

estudiar les iniciatives de foment del civisme en el joc infantil que s’han desenvolupat 

en altres municipis’. Per poder estudiar aquestes noves activitats que s’havien fet 

també vàrem demanar que ens fessin arribar quines eren per poder-les estudiar.  

 

El passat dimecres, vaig envair un correu al portaveu que el grup municipal 

d’Esquerra té en temes d’ensenyament i que és el responsable de defensar aquesta 

moció, el qual deia: ‘Bon dia Gerard. Restem a l’espera de rebre la informació de 

quines campanyes i accions han emprès altres administracions per tal de poder-les 

estudiar’ i ens oferíem al diàleg amb la següent frase: ‘Posteriorment i, un cop 

debatudes, ens podrem reunir per acabar de tractar la moció amb vosaltres’. Per tant, 
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entenem que la manca de resposta tant des de la demanda que vàrem fer en la 

Comissió informativa, com la que, com a portaveu, vaig fer el passat dimecres, és una 

acció de no diàleg, en aquest cas, cap al nostre grup.   

 

Això ho vull reiterar, perquè moltes vegades s’ha fet el joc que de vegades el govern 

no estem pel diàleg i, en aquest cas, posarem com a exemple – tot i que sé que no 

està bé posar-se un mateix com a exemple – però com a regidor d’Economia i 

Hisenda crec que és un exemple que, quan hi ha ordenances, hi ha pressupostos 

municipals, ens asseiem les vegades que faci falta – fins i tot hem arribat a anul·lar un 

Ple de pressupostos, retirar-lo uns dies per poder seguir afrontant el diàleg i arribar al 

màxim consens possible de tots els grups que formem aquest plenari.  

 

Dit això i a l’espera que es pugui debatre aquesta moció amb més profunditat, sembla 

que, per la posició que han mostrat els diferents grups municipals, sembla que la 

moció tirarà endavant i, per tant, més endavant podrem debatre-la. I en aquest cas, 

esperem que sí que se’ns permeti el diàleg que estem demanant.  

 

Només fer dos apunts més que són que, donat que no és de la moció em permeto 

poder-ne opinar - quan s’ha fet l’explicació no hem tret, no ho oblidem, els infants a 

l’hora de governar. Aquest govern és un exemple i la legislatura passada també ho va 

ser, amb el consell d’infants, a on els infants de les escoles del municipi van tenir un 

òrgan constituït on varen poder debatre allargament i abastament quines eren les 

diferents mancances que hi havia per ells a la vila. Un exemple d’això és la rambla 

riera Ginjolers, que és el darrer espai que hem millorat a la nostra vila, en el qual 

precisament els jocs infantils, quins jocs i on havien d’anar, la gran majoria, varen 

sortir d’aquest consell d’infants i que varen ser els propis alumnes els que ens van 

demanar què hi volien i com ho volien. Per tant, un exemple més d’una cosa que no 

és certa. Es té en compte als infants, es té en compte a tots aquells diferents debats – 

sobretot des de les àrees d’Ensenyament i Joventut – un diàleg constant amb les 

escoles i els infants. I també, i reitero que sé que no és bo posar-se un mateix com a 

exemple, però com a pares d’infants com puc ser jo mateix o l’Anna Jorquera, o algun 

avi que també tenim aquí al govern, tenim una visió molt pro infància, perquè tenim 

nens en una edat compresa entre els quatre i els vuit anys i, per tant, entenem que 
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som els primers a poder gaudir dels nostres fills i els nostres néts a l’hora de passejar 

per la vila. La vila de Roses, si viatgeu una mica pel país, veureu que és un lloc on hi 

ha molts jocs d’infants on hi ha molts espais reservats per a ells on poden jugar.   

 

No voldria acabar, sense demanar-vos, com ja vàrem fer en la Comissió Informativa, 

que deixeu la moció sobre la taula, per tal que la puguem treballar i debatre. Tampoc 

no demanem que la deixem internum sinó que la deixem pel proper mes de juliol i 

que, en aquest cas poguéssim debatre-la i arribar a algun acord. Perquè com molt bé 

diu el company de govern, Francesc Giner, en algunes coses que diu la moció i 

estaríem completament d’acord i amb altres caldria treballar-les però, és la voluntat 

del govern arribar a un acord i poder fer un vot positiu. Més que res perquè al final 

serà el propi govern el que haurà d’endegar totes aquelles iniciatives que s’arribin a 

acord pels diferents partits polítics.  

 

Per tant, doncs is volen deixar la moció sobre la taula i poder dialogar el proper mes, 

segurament, podríem arribar a un acord positiu. En cas que això tiri endavant i 

prosperi, el nostre vot i, sobretot per aquesta manca de diàleg que hi ha hagut envers 

el nostre grup municipal, serà un vot negatiu. 

 

 

RESPOSTES DEL REGIDOR PONENT  

 

Sr. Gerard Teixidó.- Primer de tot donar les gràcies a tots els regidors que donen 

suport a la moció.  

Per una banda sabem que Roses és una ciutat complexa, on hi ha unes èpoques de 

l’any que augmenta la població i d’altres on es redueix i s’ha de tenir en compte 

aquesta complexitat. Però una de les coses que hem de fer els polítics i, en aquest 

cas el govern , és compatibilitzar els drets de les diferents parts i diferents col·lectius. 

Segurament, com ha dit el senyor Antonio Rodríguez, seria començar de nou una 

ciutat o poder reconstruir-la de nou i poder-la pensar tenint en compte tots aquests 

col·lectius i, d’una vegada per totes, acabar amb barreres arquitectòniques, millorar la 

mobilitat en tots els espais i, evidentment, tenir en compte el joc infantil dins d’aquests 

espais, entre moltes d’altres coses que s’ho haurien de repensar en una nova ciutat. 
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Però com que no podem tirar-la a terra i tornar-la a construir, hem d’intentar anar 

adaptant el màxim que es pugui la ciutat perquè sigui amable per tothom.  

 

Compatibilitzar drets és una cosa que es fa sovint i que els polítics hem de fer sovint 

perquè tothom estigui el màxim de content o que tothom tingui el màxim de garantits 

els seus drets. Per exemple, en una ciutat on hi ha conductors d’automòbils, perquè 

ells tinguin el dret de conduir per dins de la ciutat, es treu el dret a altres persones 

perquè puguin circular per tota la ciutat de forma peatonal. O per les persones que 

tenen animals, que tenen tot el dret de tenir animals domèstics i passejar-los per la 

ciutat, també s’ha de compatibilitzar amb el dret d’altres persones que no volen que la 

ciutat estigui bruta d’excrements d’animals.  

 

Es compatibilitza, no es prohibeix ni una cosa ni altre. I això és una mostra més del 

que s’ha de compatibilitzar, el joc infantil en els espais amb l’ús que poden fer altres 

col·lectius com poden ser la gent gran o els comerciants per poder tenir terrasses, etc. 

Això és el que s’ha d’estudiar i el que volem que es faci si s’aprova aquesta moció.  

 

Els cartells que hi ha, actualment, a moltes places i carrers de prohibit jugar a pilota, 

efectivament no tenen una penalització directa, perquè no hi ha una normativa al 

darrere que la suporti. Per tant el que fan és simplement un missatge negatiu però que 

fa una percepció negativa cap a la resta d’usuaris en què aquella activitat no es pot 

fer; està penalitzada perquè no es podria fer, quan en realitat no hi ha una penalització 

al darrere. Per tant el que demanem és que es reguli perquè tothom pugui tenir una 

resposta clara, la policia pugui tenir una resposta clara. Això no vol dir que s’hagin de 

posar multes als nens, ni molt menys, però si hi ha una normativa d’horaris, soroll... 

això, també, es podrà regular i acabar amb aquesta percepció. 

 

Una vegada s’aprovés aquesta moció – que és el que ens agradaria – podríem 

debatre tots aquests punts que és el que l’equip de govern té dubtes i es podrien mirar 

exemples, es podrien fer moltes coses de fet algunes idees que ja han sortit ara sobre 

la marxa, es podria fer de forma ordenada i estudiar-les si són vàlides o no.  
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Com ja hem dit, reiterem que no demanem que es treguin tots els cartells directament. 

Sabem que hi ha espais on s’ha d’estudiar si es treuen o no. Per exemple a la riera 

Ginjolers, potser seria un dels casos en els quals no s’hauria de treure el cartell sinó 

que s’hauria de transformar o mirar com queda, ja que és un lloc on hi ha molta 

concurrència d’automòbils, molta activitat... i potser sí que és un lloc perillós i no s’ha 

de treure el cartell, però altres llocs on potser sí. Però aquest és un debat que hauríem 

de tenir després d’aprovar la moció i no abans. 

 

Pel que diuen, si hem volgut debatre o tenir diàleg, dir que fa més de dues setmanes 

que vàrem enviar la proposta i no vàrem tenir cap mena de feedback fins al cap d’una 

setmana que va haver-hi la Comissió Informativa. Una vegada passada aquesta 

vàrem enviar un correu per si tenien algunes esmenes concretes per enviar-nos, que 

les podríem estudiar i no n’hem rebut cap. A part de la del PSC però de l’equip de 

govern no n’hem rebut cap. I els tornem a recordar, per si cas no queda clar, què és el 

significat d’una moció ‘Una moció és una voluntat política, simplement, d’emprendre 

una línia política en alguns assumptes concrets’ i el que demanem és això. Podem 

posar alguns exemples, i en podem trobar molts altres entre tots, demanant el 

col·lectiu educatiu, als tècnics de la casa, o a qui sigui però de moment, això és 

simplement una voluntat política.  

 

Demanem al govern si tenen la voluntat de debatre tot això, tenen la voluntat de parlar 

sobre aquests cartells, sobre com ha de ser el joc infantil, com s’ha de regular... Si 

tinguessin aquesta voluntat, aprovaríem positivament la moció i llavors podríem 

començar tot aquest diàleg i  totes aquestes mesures que podríem posar a sobre de la 

taula.  

 

En relació amb el que s’ha comentat que, actualment, la llei de contractes no permet 

contractar persones, dir que hi ha altres mesures i, un cop més, si hi ha voluntat 

política es pot aconseguir, com externalitzar serveis amb empreses que puguin fer 

aquest servei. Veiem un cas recent que, en principi, s’haurà de pintar un carril bici al 

Passeig Marítim i es farà a través d’una empresa com a servei extern, i no es fa 

pròpiament amb el personal de l’Ajuntament de Roses. Això, doncs, sí que es busca la 

mesura es podrà trobar.   
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Per últim, referent al que ha comentat el senyor Marc Danés del Consell d’Infants, dir-

li que, casualment, l’any que es va fer aquest Consell, personalment treballava en una 

escola de Roses i vaig poder viure de primera mà com es va fer aquest Consell. 

Simplement diré que els parcs que hi ha actualment a la riera Ginjolers no s’ha fet 

seguint els ítems que van dir els infants de les escoles de Roses, per tant, aquest 

Consell d’infants si es va fer, es va fer malament, i no seguint cap mena de directriu 

lògica i, a més a més, no se’ls va fer cas. Per la qual cosa considero que aquest 

Consell no és cap bon exemple per posar d’atenció a la infància i de bon govern. 

 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES 

DE CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Nosaltres, en ares a l’economia d’esforços mirem d’estalviar 

temps. De fet, hem felicitat a les donacions una sola vegada perquè sempre mirem 

d’estalviar temps als funcionaris, al poble... Tot té una mesura i agrairíem als membres 

que s’abstenen que votin a favor i que intentem que l’Àrea de Joventut i la Policia, si 

és el cas, o qui sigui de l’Ajuntament, que facin una mica de plantejament i canviïn els 

cartells. Si els hem de canviar els canviem, i esperem que no siguin molt cars.   

 

Entenem que és una moció que és una línia política i entenem perfectament el que el 

ponent està dient. Però també ens han d’entendre els rocincs, perquè poden pensar 

que portem una hora parlant de les pilotes de futbol. I dir que sí que és important i que 

hem de comptabilitzar els espais.  

 

Demanaríem, en ares a l’economia, alguns aspectes en què sí que hem de continuar 

avançant. Tenim un pla de mobilitat i hi hauríem d’avançar. Continuo insistint que, al 

final, els espais són els que són i no són tants. Per tant, doncs avancem en el Pla de 

mobilitat, valorem quin tipus d’espais, quin model de ciutat volem. Crec que aquesta 

és la reflexió de fons. Entenc que el tema és un indicador de la ciutat que tenim però 

el problema té la dimensió que té i li hem de dedicar el temps que té. Per tot això hi 

votarem a favor. 
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SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE 

CATALUNYA  

 

Sr. Manel Escobar.- Si nosaltres sabéssim que, aprovant aquesta moció, a partir de 

demà ja quedaria tot el problema resol, automàticament ho faríem. Però pensem que 

hi ha un debat molt important per davant. I el millor debat, per poder-ho fer, és tirar 

endavant l’ordenança de civisme i de l’ús dels espais públics en la qual trobaríem 

quins són els jocs ideals perquè la mainada pugui anar a jugar a pilota.  

 

No votarem en contra perquè és anar també una mica en contra del sistema i no es 

tracta d’això tot i que els nostres punts ideològics i polítics estiguin antagònics. Però 

quan el que estem mirant és defensar el jovent de Roses, la mainada que pugui anar 

a jugar, hauríem de trobar un punt, no polititzar tant aquesta moció, sinó que hauríem 

de parlar més socialment i trobar aquest punt d’equilibri i tirar endavant aquesta 

ordenança de civisme i que, realment, puguem veure on poden anar a jugar a pilota 

els nens. No sabem que han pregunta, mirat o tenen previst on es podria anar a jugar 

a pilota perquè aquí a Roses, ara mateix, és una mica difícil de trobar espais que no 

siguin regulats com els camps de futbol o alguna plaça que altre. Però no és tan fàcil i 

per així repetim que el que s’hauria de fer és tirar endavant aquesta ordenança.    

 

També seria partidari que aquesta moció es deixés sobre la taula i que es pugui parlar 

amb més tranquil·litat perquè no penso que d’aprovar-la avui o aprovar-la d’aquí a 

trenta dies solucioni el problema. Repetir, que és important tirar endavant l’ordenança 

dels espais públics i si és possible que, la moció quedi sobre la taula i d’aquí a un mes 

en parlem estic convençut que tots els partits arribaríem a un acord.  

 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- M’agradaria tornar a repetir la proposta de Ciutadans 

respecte al problema de la pilota. Seguim pensant que la zona de fires del Mas Matas 
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seria un lloc molt adient per habilitar-lo com a parc infantil i d’esports al carrer. Tot els 

joves podrien gaudir-lo tot l’any i els que no són tant jovent.  

 

Tindre dos camps de futbol 7, 2 de bàsquet, una xarxa de vòlei i més instal·lacions, 

crec que aquest Ajuntament ho podria proporcionar. 

 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE 

CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Dir al regidor de Convergència i Unió – que així es deia quan es 

van presentar, tot i que són Convergència només, tot i que si li sembla bé no tenim 

cap inconvenient de dir-los Partit Demòcrata – que com a Convergència porten molt 

de temps governant i un dels punts que reflecteix aquesta moció és aprovar una 

ordenança de civisme i d’ús de l’espai públic. Recordar que estem el 2017, perquè 

segurament hi haurà gent aquí a la sala que es preguntarà com pot ser que, el 2017,  

Roses encara no tingui una ordenança de civisme.  Doncs és un desastre i ho han fet 

molt malament perquè una ordenança de civisme és bàsica. Per tant, el fet que Roses 

no tingui aquesta ordenança és tristament penós.  

 

Aquesta moció, senzillament, diu en el segon punt recollir un inventari dels jocs i on, 

evidentment, es prohibeix i en quins llocs es podria habilitar; canviar el cartell de 

‘Prohibit jugar a pilota’ per un altre que digui, per exemple ‘Aquest lloc no és adequat 

per jugar a pilota’ com a missatge o frase més pedagògica; i buscar alternatives, crear 

un grup, evidentment, amb tots els agents socials i buscar alternatives on els nens 

puguin jugar sense molestar. Per tant, aquesta moció vostès demanen deixar-la sobre 

la taula i jo crec que fa molt de temps que s’hauria d’haver presentat, tot el contrari del 

que defensa el senyor Marc Danés. 

 

Si ens preguntem si és que a Roses no es pot jugar a futbol ni als camps de futbol 

doncs és veritat. I es preguntaran com és possible però, jo que tinc un nen que juga a 

futbol, he tingut el plaer de recórrer, durant tots aquests anys, tots els camps de futbol 

de la comarca i en tots els camps de futbol hi ha el costum que, entre partit i partit o a 
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la mitja part, molts pares que anem amb molts nens, de vegades entre que comença i 

acaba un partir juguen una estona a futbol dins del camp. Roses és l’únic poble de 

tota la comarca que prohibeix que els nens puguin jugar a futbol, exceptuant 

puntualment el camp del Base. Però això passa molt a Roses. Per la qual cosa, també 

ens podríem trobar que uns nens que vagin a jugar un partit de futbol a l’Escala, la 

Jonquera, als Esplais, que el delegat del camp de futbol li digui al nen que no pot jugar 

perquè ets de Roses i quan nosaltres anem a Roses, vosaltres no ens deixeu jugar, 

per tant ara aquí els de Roses tampoc jugareu. I seria trist que això arribés a passar 

però  seria, fins i tot, legítim perquè si nosaltres, en el nostre espai, no deixem jugar 

als altres nens, quan els nostres clubs vaguin a jugar als espais dels altres, aquests 

no els deixarien jugar.  

 

Ahir vàrem tenir l’exemple d’un camp de tercera divisió com és el Peralada que, en 

acabar el partit, tots els nens jugaven a futbol al camp i això, ara per ara, és 

impensable a Roses o molt complicat.  

 

Caldria, doncs buscar solucions. Aprovem aquesta moció que crec que és molt útil i 

intentem consensuar espais perquè els joves puguin sense límits, òbviament amb el 

límit del respecte a les normes que marqui aquesta iniciativa de l’ordenança de 

civisme. 

 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE  

 

Sr. Francesc Giner.- Voldria fer un incís al senyor José Antonio Valdera per dir que 

quan ha parlat de l’ordenança de civisme, Unió també governava, ja que era 

Convergència i Unió. 

 

Nosaltres entenem que per aprovar una moció s’ha de debatre abans i no després. 

Aquesta és la nostra opinió i no hem presentat cap esmena per aquest fet. A les 

comissions informatives, nosaltres vàrem exposar la nostra opinió i la resposta va ser 

que la moció tirava endavant. Quan el grup municipal d’Esquerra Republicana va 
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entrar a l’oposició el primer que va fer va ser posar dues informatives en comptes 

d’una i jo em pregunto perquè serveixen aquestes informatives.  

 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA 

 

Sr. Marc Danés.- Seré molt breu i respondré només al regidor ponent perquè altres 

respostes crec que no calen.  

 

Repeteixo que vaig contestar un correu dient que quan tinguéssim la informació 

podríem debatre la moció i quan poguéssim debatre aquesta, evidentment, és quan es 

produeixen les esmenes. Però, si abans no hi ha la informació és molt difícil poder fer 

una esmena d’una cosa que no tenim clar com ha de ser ni com ha de funcionar.  

 

Voluntat política tota i absoluta i ho tornarem a refermar. Si el ponent deixa la moció 

sobre la taula la voluntat política d’intentar arribar a un acord pel sí, arribarà abans del 

Ple del mes de juliol. Per la qual cosa la voluntat política té un fi, trenta dies. Més clar 

l’aigua. 

 

Per altra banda, el que està demanant el ponent no és lògic. No ens poden demanar 

que votem una cosa i després ja la discutirem perquè si no jo li demano que hem voti 

els pressupostos i l’any vinent ja en parlarem. Oi que el ponent diria que no és seriós, 

doncs ja té la resposta.  

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Gerard Teixidó.-  Només fer un petit apunt, per dir que si portem una hora debaten 

aquest punt és perquè és un tema rellevant perquè va semblar, en algun moment, que 

era una tonteria com ens van fer arribar en la Informativa passada. En canvi suposem 

que és un tema més important del que sembla i, evidentment, com que el col·lectiu de 

la infància és important, per això estem aquí parlant-ne.   
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Només per acabar, tornem a repetir que la moció és una voluntat política que marca 

unes línies. Si el senyor Marc Danés creu que en volen parlar, debatre, fer propostes, 

buscar a internet alguns exemples – perquè les poden buscar, de la mateixa manera 

que ho hem fet nosaltres i que ho han fet altres grups – l’aprovem i comencem a 

treballar en aquest sentit. 

 

Remarcar que, el primer punt d’acord d’aquesta moció és que es faci l’ordenança de 

civisme que actualment a Roses no hi és. Que és molt greu a, actualment a Roses, a 

2017, no tingui una ordenança de civisme que reguli, entre altres coses, aquesta i el 

que volem és que es faci aquesta moció i que, si s’aprova, es tingui en compte a l’hora 

de redactar aquesta ordenança. 

 

Per acabar dir que el govern és el que disposa de 300 treballadors i 40 milions d’euros 

de pressupost per poder tirar endavant aquestes iniciatives. Nosaltres podem fer 

propostes de línia política que, si les volen acceptar, després les podem debatre, 

modificar, adaptar, adequar o el que sigui necessària però és l’equip de govern qui, 

finalment, ha d’executar l’acció si vol fer-ho en aquesta línia que nosaltres presentem, 

sinó que ho diguin clar i ja està.   

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Per tancar fer servir dues dites:  

Al senyor José Antonio Valdera dir-li que ‘se nos ha ido por los cerros de Úbeda’. Ja 

farem arribar als que gestionen els camps de futbol la seva queixa perquè, li recordo 

que no és l’Ajuntament. Sigui o no cert, crec que és una reivindicació que, el senyor 

Valdera, com a regidor, pot fer arribar i aquí no era el tema del qual parlàvem.  

 

Al ponent ha posat com a exemple que hem de compatibilitzar els cotxes amb la gent 

a la qual cosa dir-li que això és el que hem intentat fer. L’exemple dels cotxes tampoc 

seria un bon exemple, i la circulació dels vianants, perquè és veritat que deixem 

circular cotxes i els fem anar per determinats llocs però també prohibim l’accés de la 

velocitat, que vagin per zones peatonals, que vagin en contra direcció... Perquè vegin 
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quina quantitat de prohibicions quan hem de compatibilitzar les coses i nosaltres 

també considerem que hem de compatibilitzar que la gent pugui estar a les places, 

que no tinguin perill de rebre una pilota... 

 

El ponent diu que no provoca cap problema o que no provoca ensurts però és un 

problema, perquè a una senyora gran que li trenquin el fèmur és un greu problema. 

Potser pel ponent no ho és però realment és un greu problema.  

 

Per tant, compatibilitzar les necessitats de totes les edats de la societat realment és 

un problema i aquest Ajuntament, en el curs dels diferents mandats no ha posat mai 

un rètol a petició ni voluntat pròpia sinó que sempre ha estat perquè ho han sol·licitat 

els veïns i perquè ens ho han demanat diversos col·lectius que en aquells moments 

estaven en aquest ús.  

 

En relació amb l’ordenança de civisme hi ha un esborrany, està redactada, i se’ls farà 

arribar a tots els regidors. Si no és la setmana vinent serà l’altre. Segurament la 

tindran abans que acabi el mes de juliol. Hi ha voluntat de treballar-la però repeteixo 

que, en aquest cas, penalitzem és la manca de resposta.  

 

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

 

Vots a favor: SET (7) Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Olga 

Simarro, Antonio Rodríguez i José A. Valdera. 

 

Vots en contra: CINC (5) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés i Anna Jorquera. 

 

Abstencions: CINC  (5), Manel Escobar, Àngel Tarrero, Francesc Giner, Fèlix Llorens i 

José M. Alvarez.  

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  



 
 
Exp.: 2017/005659 

 

 

 

Codi segur de verificació: f6727d74-ba3f-4849-9f53-e40f802ed5ce.  

Podeu verificar la integritat d’aquest document al web https://www.seu-e.cat/web/roses 

 

 

9.0.- Precs i preguntes 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Èric Ibáñez.- Ens podríeu explicar que passa amb el Festivalet de la Posta de Sol. 

L'empresa que el va organitzar l'any passat va publicar a les xarxes socials que 

enguany no hi hauria segona edició. 

 

Podem saber quins usos se li donaran a l'antic càmping Bahía. Ens han comentat que 

han vist algunes caravanes estacionades allà amb les taules i les cadires i tot plegat 

muntat fora. Està previst l'ús d'aquest espai com a àrea d'autocaravanes? 

 

És una vergonya que un municipi com Roses, per Sant Joan, no tingui tots els serveis 

de platja en funcionament. En aquestes setmanes hem vist turistes buscant 

desconcertats les casetes del passeig i els xiringuitos i empreses venent tiquets de 

rutes en vaixell havent d’utilitzar les papereres del passeig com a taules. Una imatge 

lamentable. En el ple passat el regidor d'urbanisme va comentar que no teníem ni idea 

de què és governar. És cert que de moment no hem tingut l'oportunitat de governar, 

però sí que ens hem preocupat de conèixer a fons la institució, les seves funcions i el 

rol que ha de jugar el govern. Potser per això, en aquell ple el regidor va afegir que el 

que havíem de fer era callar i aprendre. Aprendre d'ell, suposo que volia dir, i 

curiosament, aquest regidor és el regidor encarregat d'aquest desastre. És això el que 

hem d'aprendre? Com tenir les platges paralitzades a finals de juny? Com evitar que 

la gent pugui guanyar-se la vida? Com tenir en peu de guerra tots els empresaris, 

empleats i en general usuaris d'aquests serveis? Bones lliçons les seves… Cal que 

tots els serveis s'activin el més aviat possible i que aquesta situació no es torni a 

repetir en propers anys. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  
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Sr. Joan Plana.- En primer lloc, volem parlar al govern de la situació de la Cala 

Jóncols, un dels indrets paradisíacs dels quals podem gaudir en el nostre parc natural 

i que limita el nostre municipi amb el de Cadaqués. Des de fa anys, aquell indret ha 

estat oblidat per l'administració, que ha fet oïdes sordes a la situació urbanística de la 

zona, que en molts casos ha degenerat posant en perill el paisatge, la salubritat i el 

benestar dels usuaris i veïns. 

 

Des de fa poc, finalment s'ha decidit emprendre algunes de les accions necessàries 

per a començar a posar ordre en aquest indret, una decisió, amb la que evidentment 

estem d'acord i ens sembla necessari. Ara bé, cal que es faci amb bona voluntat, 

prudència i, sobretot, equitat entre tots els afectats. Uns principis que els veïns de la 

zona consideren que no s'estan complint ni que s’està fent de la millor manera. En 

aquest sentit, ens han fet arribar que ja, el 18 de juliol de 2016, van fer arribar una 

carat al regidor pertinent que és el d’Urbanisme en què s’exposava aquest malestar i 

acabava demanant una reunió amb el regidor i, si s’esqueia, una visita insitu al lloc per 

poder  presentar quines eren les seves queixes i quins eren els fets o irregularitats 

que creien que l’Ajuntament no estava actuant i que ho hauria de fer. Veïns, val a dir, 

els quals, estan afectats per algunes d’aquestes actuacions municipals que els 

obliguen a retirar part de les construccions, actuacions que ells accepten i entenen 

que s’han de dur a terme però que demanen, com he dit equitat.  

 

Que no ens contestin a nosaltres quan els demanem que presentin esmenes i després 

es queixin que no els escoltem, encara, perquè som un grup municipal al final és el joc 

polític però, quan ho demana una associació de veïns, creiem que l’educació bàsica i, 

sobretot la cortesia institucional diu que se’ls ha d’atendre.  

 

Si els haguessin rebut, com hem fet nosaltres, que ens hem reunit, ens han donat tot 

un dossier – han fet un treball de camp que ha suposat una feinada i és bastant 

minuciós – de punts de la cala que creuen que l’Ajuntament no està actuant en el seu 

intent de posar ordre en tota aquella zona i que creuen que ho hauria de fer. Per la 

qual cosa si es reuneixen amb ells, els podran fer entrega, també d’aquest document.  
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En una reunió recent amb una entitat de Santa Margarita, a la que jo mateix vaig ser 

present, el regidor d'Urbanisme va dir allò que els regidors només som els 

representants del poble davant de l'Administració. Tot i que l'afirmació segurament 

queda curta i és simplista, ja que els regidors no som només això, el que sí que és 

cert és que aquesta és una de les feines que tenen els regidors. Dic això perquè 

entenc que l'administració segueix els seus propis possessos, tramitacions i dinàmica 

pròpia però el regidor és qui ha d’intentar, el màxim possible, flexibilitzar i facilitar la 

relació entre aquests processos i els propis ciutadans. Cal intentar adequar-los el 

màxim possible i intentar fer de mitjancer. Per la qual cosa, creiem que aquesta 

“deixació” de funcions de no respondre les peticions d’un grup de veïns de Cala 

Jóncols, és, si més no, desafortunada. 

 

En segon lloc, tot i no ser, reconeguem-ho, un punt de gran transcendència per la vida 

quotidiana de la gent, és un punt que per formació professional em fa certa il·lusió 

portar a Ple vull parlar-los del nomenclàtor oficial del carreter de Roses. L'únic carrer 

de la nostra vila que no ha canviat mai de nom és el carrer Josep Sabaté i Calderó, 

que uneix la plaça de la Pau amb el carrer Aragó. Aquest carrer rep el nom de qui fou 

alcalde de la vila entre 1914 i 1918, per la Lliga Regionalista. Aquest carrer – que, per 

cert, és l’únic a tot Roses que no ha canviat mai de nom, perquè era dels pocs que en 

les èpoques en què s’acostumava a fer es va mantenir aquest nom – va ser posat a  

proposta, el 1931, d’un regidor, Joan Denclar, que més endavant seria també alcalde. 

Explico tot això perquè la petició ens l’ha fet arribar la néta de Joan Denclar, que  

encara viu a Roses i és coneixedora de la petició que, en el seu dia va fer el seu avi 

que va permetre posar el nom de Josep Sabater a un carrer.  

 

L'actual denominació del carrer respecti el nom original de l'alcalde Sabaté, que a la 

seva partida de naixement apareix amb el cognom sense "r", com també a la placa 

original que encara es pot veure a l'encreuament amb el carrer Aragó. En canvi, en la 

placa més moderna, i en la denominació oficial del carrer, apareix el cognom amb una 

"r" final. Per tant, com va fer en el seu avi ara fa 85 anys, la senyora Denclar demana 

que aquell carrer dugui el nom original de l'alcalde Josep Sabaté. Reconec que és una 

demanda de no especial trascendència per la vida quotidiana dels veïns però crec que 

és, podríem dir-ne, d’una justícia poètica o un cert romanticisme que la néta de Joan 
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Denclar torni a portar a Ple aquesta proposta – a través nostre en aquest cas – perquè 

es faci justícia a la proposta que va fer el seu avi fa 85 anys que el carrer porti el nom 

original de l’alcalde Josep Sabaté. 

 

Per últim, al Mas Mates al darrere dels carrers Montgrí i Albera, hi ha un passatge que 

abans era obert al pas. La qüestió és que fa uns anys, per evitar el pas de gent i que 

es quedaven allà fer bretolades, es va tancar al pas. Ara ha quedat un passatge ple 

de bardisses, herbes, deixalles, que fa que s'hi trobin ratolins, insectes varis i ara, 

mosquits enormes – creuen que són mosquits tigre tot i que això, evidentment, no ho 

han pogut corroborar – que proliferen sense control. Per tant demanem si es pot mirar 

i fer alguna actuació al respecte.  

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Referent a la placa, suposo que, el que el regidor demana és 

que es canviï i es posi amb el nom correcte perquè no ho ha demanat.  

 

 

ACLARIMENT DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- La petició és canviar la placa nova com sobretot el nomenclàtor 

oficial en honor al que regula la partida de naixement.  

 

 

Sr. Vero Medina.- Voldríem saber també si hi ha previst canviar el camió de la brigada 

que té pràcticament uns 24 anys i que per tant no compleix amb la normativa europea 

sobre les emissions de gasos contaminants de vehicles. 

 

 

Sr. Gerard Teixidó.- Volem demanar si ja està enllestida la contractació dels monitors 

pel casal d'estiu, que comença el dilluns vinent i si ja s’han fet les reunions 

informatives amb les famílies. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sra. Olga Simarro.- Volem tractar un tema el qual té molta gent preocupada. 

Presumim d’una població catalogada com turística i idíl·lica per la navegació a vela i a 

motor amb categoria d’estació nàutica; presumim d’una de les badies més belles del 

món; dels creuers que ens visiten, encara que sigui a la distància... I se’ns emplena la 

boca quan parlem de la vida de Roses.  

 

Segur que som molts els que ens preguntem si és correcta la gestió que du a terme 

aquest govern a l’hora d’explotar totes aquestes meravelles de les quals es 

presumeix. El passat 3 d’abril es va convocar un Ple extraordinari a petició de tots els 

regidors que componen l’oposició d’aquest Ajuntament. Es va criticar la mala gestió 

duta a terme pel govern a l’hora de solucionar el Pla d’usos.  

 

En aquell moment, a l’oposició se’ns va assenyalar de no haver tingut interès pel 

tema. Des del passat 3 d’abril és públic que ens hem interessat pel tema però sembla 

que no se’ns ha escoltat perquè estem a 26 de juny i seguim sense una solució. En 

aquests moments hem de dir que la situació és veritablement vergonyosa; els serveis 

no estan encara en marxa en la seva totalitat; les casetes i xiringuitos estan sense 

muntar; s’han perdut llocs de treball; els turistes que tant volem mimar van despistats 

perquè no saben on han d’anar a l’hora de contractar un servei.  

 

Nens, adults i turistes tots volem gaudir de les nostres orgulloses platges, incompletes 

ja que no es pot prendre ni una trista ampolla d’aigua. Demanar al govern què ha 

passat. Per dos cops avui en aquesta sala s’ha fet el comentari que s’havia d’arreglar 

la situació i ràpid. Pobre gent que havien de treballar. És trist pensar que ens 

emplenem la boca de paraules i no de fets.  

 

Creiem que ha arribat l’hora d’exigir la solució al problema que ha ocasionat no fer les 

coses bé i, a la vegada, exigir-los una explicació pública per al poble de Roses ja que 
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aquest es mereix estar informat. Trist és dir-ho però les xarxes socials treuen foc amb 

comentaris de caràcter al govern de Roses. Han passat 2 mesos i 23 dies des que 

se’ls va demanar una solució i el govern no ha actuat àgilment. La solució té un nom 

d’urgència i un cognom d’imminent i el govern ho sap.  

 

Dit això, comentar un altre tema, no de menys importància, i és que tenim entès que 

avui s’iniciava la pintura del carril bici. No sabem si era aquesta tarda perquè entre les 

16 i les 17 encara no havien començat a pintar.  

 

Una altra pregunta que ha mencionat el regidor Èric Ibàñez, que formularé també, i és 

que s’ha rentat la cara al Càmping Bahía i saber quin serà el seu ús, ja que hem vist 

cotxes, caravanes i no està condicionat per l’ús d’aquestes.  

 

A Santa Margarita la riera – no sé si es pot qualificar com a riera – que toca amb la 

paret de l’hotel Marítim està plena de porqueria, desprèn olors i necessita una neteja 

amb caràcter urgent.  

 

Per últim, demanar en quina situació tenim el procés del mercat de Roses.  

 

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Hem vist algun decret de l’Alcaldia en què es contractava 

publicitat a algunes revistes locals i, semblava, que hi havia la intenció de fer un 

concurs sobre el tema de la publicitat en els mitjans locals. Per la qual cosa, demanar 

com està el tema. 

 

- El procediment de licitació del Servei d’Atenció a la Dona ha quedat desert i 

demanar, també, com ho tenim.  

 

- En relació amb el transport urbà de viatgers, hem vist que ha guanyat una empresa, 

per la qual cosa, l’empresa Vinyolas ja no porta el servei públic. Nosaltres creiem que 

s’ha de fer un petit agraïment o si més no, agrair públicament tots aquests anys de 

servei a l’empresa Vinyolas   
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- La Policia lloga un pàrquing per a vehicles oficials i entenem que són vehicles de la 

policia i que no són cotxes oficials.  

 

- També volem felicitar la col·laboració de l‘Ajuntament amb Càritas i la corresponent 

subvenció al Banc d’Aliments. Creiem que és un tema que té la seva transcendència i 

importància i que estan fent una labor molt important en aquests moments. 

 

- Un prec que seria referent a què hem vist que es fan uns decrets de l’Alcaldia 

d’obligacions de pagament i que l’últim detalla 90 obligacions de pagament per un 

valor de 76.000 euros. El prec seria que hi hagi una certa descripció d’aquests 

pagaments perquè si no, nosaltres fem la nostra labor de revisió i seguiment però 

només veiem el decret pelat que s’han adjudicat 76.000 euros a 90 factures o 143.000 

euros – el mes anterior – a 155 obligacions, ens queda la qüestió de fer la petició per 

tal de revisar aquest decret i les factures que corresponen. 

 

- Estem contents, també, ja que hem vist alguna bonificació dels vehicles híbrids. 

Esperem que anem pel bon camí.  

 

- Un tema que ens ha sobtat es posarà en marxa una estació de servei – d’una 

persona emblemàtica del poble, pel que no volem que es vegin fantasmes en això. El 

que ens ha sobtat és que ells sol·liciten llicència ambiental, un 3 de novembre, i el 

Consell Comarcal li respon el maig i, l’Ajuntament, el 6 de juny. El Consell Comarcal li 

diu que tot està bé i nosaltres, simplement, li diem que ha de designar un responsable 

del projecte per continuar el tràmit. El que ens sobta són aquests 6 mesos. 

Normalment sempre estem contents del poc que tardem a pagar i, en canvi, els  

tràmits per un empresari que necessita per la seva empresa són 6 mesos. Si tenen 

alguna explicació o raó per la qual continuen trigant en aquest tema. Sabem que una 

benzinera i el tema medi ambiental, segurament, és complex però la pregunta és si 

triguem tant i si hi ha algun motiu. 

 

Per exemple a Bolívia li diuen viacrucis a aquestes llicències perquè duren quatre 

mesos. Alguns articles, per exemple un concretament del Foment del Treball explica 

que els costos burocràtics generals a Espanya i Catalunya representen el 4,3% del 
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PIB i que obrir un negoci necessita un mínim de setze procediments i té uns costos a 

Espanya molt més enllà del que costa a Europa. I que a Espanya com que produïm 

moltes lleis i molta normativa – concretament el 2005 parlava de 20.000 normes – i 

que, a Catalunya a més a més, som un país i tenim anhel legislador, encara més.  

 

- S’ha produït un drenatge del canal de Santa Margarita i creiem que s’hi va fer un 

abocament a les platges i que hi ha hagut una mica d’enrenou per fer-ho en aquesta 

època. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  

 

Sr. Manel Escobar.- Només una pregunta que és saber com està i quan s’acabarà la 

SUF. 

 

Sr. Àngel Tarrero.- La circulació de furgonetes i camions que hi ha entre el tram del 

carrer Puig Rom, carrer Girona fins a l’avinguda de Rhode – la zona de la part baixa 

de la Rambla – és una mica perillós pels vianants i sobretot per les persones que 

estan assegudes a les terrasses. Els camions i furgonetes accedeixen per sobre la 

vorera i baixen per aquesta, surten en contra direcció... i és força perillós. Només cal 

posar-s’hi un dia a l’hora de càrrega i descàrrega i podran veure-ho. És un tema diari. 

 

- La senyalització horitzontal que s’ha fet ara a principis del mes de juny, crec que 

no s’ha tingut molta cura – sobretot a dins del poble – amb el tema de reforçar, 

sobretot, els senyals de Stop. Per posar un exemple tenim el de l’avinguda de Rhode 

que accedeix a Jaume I que no s’ha pintat i la veritat és que està molt malmès. Ha 

quedat molt fosc i hi ha molta gent que entren directament i ni s’adonen que hi és.  

 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  
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Sr. José Manuel Álvarez.- Per desgràcia, fa uns dies, hi va haver un accident on va 

quedar malmès el mastil on hi havia l’estelada i un senyal de trànsit. Esperem que 

aquest senyal sigui tant ràpidament recol·locada com ho ha estat l’estelada. Aquest 

senyal és necessària per als nostres veïns i, ara que hi ha més influència de trànsit, 

està malmesa a terra i abans s’ha col·locat l’estelada que el senyal.  

 

- Els dos ‘chopos’ que donaven una ombra fenomenal, que tothom estava enamorat 

d’ells i que han desaparegut no se sap de quina forma, ens agradaria que ens 

expliquessin perquè han desaparegut.  

 

- Els contenidors que hi ha al darrere de la sortida d’emergència dels cinemes, si us 

plau, demanen soterrar-los. Es va fer una gran actuació el dia que Ciutadans va 

demanar que es fes alguna cosa per les escombraries que hi havia a terra. Es va fer 

un bon treball, però hi tornen a ser. Per la qual cosa els veïns demanen que se 

soterrin.  

 

- El senyor Carlos Teia Pérez, amb DNI 37314... que viu a la travessera Ginjolers – 

a ala Telefònica – com a representant dels veïns que viuen a la cantonada en aquesta 

travessera ens comunica que falta manteniment, les gomes anti soroll i el sistema de 

retenció dels contenidors industrials. Els restaurants i hotelers que són els que tenen 

aquesta clau van a deixar les deixalles cap a la 1 o les 2 i el manteniment, sembla que 

no hi ha aquestes gomes – que fan que no hi hagi tant de soroll – de la retenció de 

quan puja i baixa, a poc a poc, està malmesa.   

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Repassant els decrets de l’Alcaldia hem vist que n’hi ha un en el 

qual es contracta, o es paguen uns serveis, per redactar un informe jurídic relatiu als 

requisits de solvència tècnica dels licitadors del concurs d’autoritzacions d’ocupació de 

platges. Mitjançant un procediment de contracte menor i es contracta a l’empresa 

Garrigues com a bufet d’advocats amb un pressupost de 5.445 euros i, per tant, 

l’alcaldessa autoritza la despesa.  
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Per la qual cosa em pregunto si és que no tenim prou advocats a l’Ajuntament de 

Roses, sobretot, en temes urbanístics que hem de recórrer a un bufet d’advocats a 

Barcelona. I si tampoc hem trobat un bufet d’advocats a la zona per a poder 

contractar. Tot i que insisteixo que, crec que l’Ajuntament de Roses té prou advocats o 

llicenciats en dret per poder resoldre temes d’aquest tipus.  

 

Evidentment, no entrarem en la contractació de la despesa de 10.500 euros, que 

també s’ha aprovat per contractar el bufet d’advocats Monguilod per portar un tema de 

la Policia Local. Entenem que aquest tema pot ser una mica més complex, però en 

temes urbanístics, entenem que l’Ajuntament ja disposa de tècnics jurídics prou 

eficients com per no haver de fer aquesta despesa de 5.445 euros. 

- Aprofitant una mica el tema que ha esmentat el senyor Marc Danés que són molt 

dialogants, recordar-li que el Pla d’usos el van aprovar per una Junta de Govern sense 

gaire diàleg. Crec que el Pla d’usos és una eina molt important, i més per una població 

turística com Roses. 

 

- Seguint en aquesta línia del Pla d’usos, que ha generat una recollida de signatures 

a Change.org on hi ha queixes a aquest Pla d’usos que el govern va aprovar. Jo 

també he signat aquesta petició perquè la trobo molt justa i l’explicaré. Tant costava a 

l’equip de govern aprovar el fet que hi hagués una o dues casetes al Passeig, només 

durant la temporada d’estiu, en un servei que, sí que és privat però, exerceix una 

important tasca pública com és donar informació pública als nombrosos visitants que 

venen a Roses, dóna treball a un important nombre de persones i també contribueix al 

manteniment dels serveis públics amb els impostos que paga. Sembla ser que sí que 

costava molt.  

 

- Continuant amb aquesta línia, segurament, molts dels turistes que ens han visitat 

durant el pont de Sant Joan s’han trobat que els serveis turístics – sobretot d’activitats 

nàutiques – encara al Passeig marítim no hi són, com tampoc hi són els xiringuitos de 

platja i altres serveis. En una població que viu del turisme, permetre’s que a finals del 

mes de juny, encara estiguem així, crec que, en poques paraules, el govern no està 

fent ben feta la feina o de forma correcta. 
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- Aquest matí hem parlat amb l’alcaldessa del tema del top manta. Ella ens ha dit 

que va passar aquest cap de setmana i només havia vist 45 parades. Evidentment, 

després de parlar amb l’alcaldessa he parlat amb el president de l’Associació de veïns 

de Santa Margarita i em va dir que n’hi havia més de 140. Per tant, potser, o a 

l’alcaldessa se li ha oblidat l’1 o el president va exagerar molt. Però algun dels dos no 

diu la veritat. Jo no vaig tenir el plaer o el gust de passar-hi però, fins i tot, conec molta 

gent que ve a Roses a comprar a les parades del top manta. 

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Respondré al senyor José Antonio Valdera perquè no li 

permetré que continuï. Podem dir la veritat els dos. Quan jo passava n’hi havia 45 i 

quan va passar ell n’hi havia més. El senyor Valdera sempre veu la part negativa i 

aprofitaré per dir-li una altra dita – avui serà la nit de les dites – ‘Todo depende del 

color del cristal con que se mira’ i vostè sempre ho veu fosc.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Deixi’m acabar i després ja em respondrà perquè es posa molt 

nerviosa. 

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- És que hi ha coses que ofenen. Segur que el president no 

menteix i li asseguro que jo tampoc.  Ara continuï i faci tot el criteri polític que vulgui 

però no digui que un dels dos menteix. 

       

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
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Sr. José A. Valdera.- Jo no he dit que algun dels dos menteixi sinó que algú no diu la 

veritat.  

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- A val llavors és la part positiva de ‘vostè menteix’. L’accepto.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- L’alcaldessa no ha dit l’hora sinó que hi havia 43 o 45 parades i 

quan ho consulto resulta que n’hi havia més de 140.  Per la qual cosa vaig pensar que 

algú no diu tota la veritat si així li sembla millor a l’alcaldessa. De totes maneres 40 o 

45 em semblen moltes, però 140 encara molt més.  

 

- L’alcaldessa també ha dit que avui es començava el carril bici i, unint-me a les 

paraules que ha dit la senyora Olga Simarro, per preguntar com està el tema d’aquest 

carril, per on van, encara no ha començat... Per tant, no vull dir que falti a la veritat 

però també s’ha equivocat.   

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Ara li explicaré com funciona una empresa. 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- No es posi nerviosa perquè després té un torn infinitament 

superior al meu. 
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El tema del carril bici havia de començar avui  i, segons les meves informacions, no 

s’ha començat a pintar.  

 

- Hi havia un ‘runrun’ per les xarxes socials que parlava del Festivalet de la Posta de 

Sol en què es parlava i hi havia dubtes de si es portaria, se celebraria o no i aprofito 

l’avinentesa perquè el regidor de festes ho pugui respondre.  

 

- Un veí em va preguntar si els immobles que hi ha a la plaça de la Perola – crec 

que el senyor Carles Pàramo comenta que també és propietat d’un propietari d’un 

dels immobles – si aquests immobles tenen una concessió de 60 anys – 30 + 30. 

Aquest era el dubte d’aquest veí i agrairíem si li poguessin resoldre que, segur estarà 

molt content. El veí ha formulat la pregunta i el senyor Carles Pàramo en el torn de 

resposta pot dir-li el que cregui oportú, per tant no cal, tampoc, que es posi nerviós. 

 

 

RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 

 

Sr. Fèlix Llorens.-  El Festivalet de la Posta de Sol es farà els dies 11 i 12 de 

novembre, tal com havíem avançat ja el mes de març amb una nota de premsa. 

L’única diferència és que l’empresa subministradora dels serveis de l’any passat ens 

oferia unes condicions de treball que no eren acceptables, per la qual cosa els hem dit 

que moltes gràcies, que el projecte estava molt bé però, les condicions no eren les 

adequades.  Encara no hem començat a preparar-lo però creiem que ens hi posarem 

en breu i ens asseurem a treballar-hi. Només tenim reservades les dates. A dia d’avui 

no hem fet res més.  

 

 

Sr. Juan M. Fernández.- Els usos del càmping Bahía són els mateixos que fins ara. 

L’únic que estem fent és que estava massa tancat, hi havia un mur que impedia que 

es veiés el que hi ha a dins – que és tot verd, quan toca verd, perquè quan no està 

sec. Ara quan entres al poble es veu tot un espai obert. Quan s’hi fa alguna cosa, 

fires, concentració de cotxes... la gent ho veurà i ho podrà gaudir. A l’entrada per la 

part del Mas Matas farem com un recollit, a mà esquerra, perquè els veïns quan vagin 
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a casa seva per dinar... puguin entrar i deixar-hi el cotxe un moment. Han entrat 

caravanes perquè encara no hi hem posat els pals que indiquen que no hi poden 

entrar. Tot just estem posant les portes de manera que encara no està acabat.  

 

L’ús, en principi, és una zona verda que la farem servir per al mateix que hem fet fins 

ara, però pensem que quedarà molt més vistós. De fet, tot i que sempre hi haurà 

gustos per tothom, a la gent li com està quedant.  

 

 

Sr. Carles Pàramo.- A la resposta anterior, afegeixo que hi ha un pla general 

d’ordenació urbana que diu els usos que s’hi poden fer. Com molt bé ha contestat el 

senyor Juan M. Fernández els usos seran els mateixos que s’hi fan ara. Quan la gent 

pregunta què serà, si serà un parc, camps de futbol... Doncs no, tècnicament és un bé 

patrimonial que l’Ajuntament va comprar – crec que va ser una decisió encertada, ja 

que aconseguir patrimoni pel poble sempre és important – i els futurs governs 

decidiran què hi fan però, actualment, tècnicament els usos són els que determina el 

pla general d’ordenació urbana on, fins i tot, s’havia parlat de fer-hi un institut, un 

palau de congressos i tota una sèrie de coses. 

 

Cal recordar que al Pla general, actual, es va fer una modificació – a instàncies 

d’Esquerra republicana – per crear el pulmó verd entre el camí de les Arenes i la riera 

Trencada. Allà és on, en aquella planificació de llavors, es pretenia fer-hi el clos de 

fires i el parc central de Roses per enganxar tot el que és el darrere de la Ciutadella 

fins a enllaçar – a través de la depuradora i la deixalleria – amb el Parc Natural del 

Cap de Crues. Per tant, aquesta parcel·la estava destinada a un bé patrimonial on 

l’INCASOL – que és qui la va comprar inicialment – hi volia fer una construcció amb 

molt verd, un palau de congressos fires... 

 

Repetir doncs que el que s’hi pot fer ara és el que diu el Pla general. Què s’hi pensa 

fer, ho ha dit molt bé el senyor Juan M. Fernández que és el que s’hi ha fet fins ara. 

Els futurs governs i el futur Pla general de Roses ho decidirà. 
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Passem a la vergonya que tots estem patint, i més els que estem a l’equip de govern, 

de tota l’evolució que hi ha hagut per l’aprovació del Pla d’usos de temporada fins a 

arribar a la contractació. Dir que encara no està tancat. Precisament avui s’ha rebut un 

informe on es determina una cosa tan complexa, en la que, hem de donar la raó, però 

hem de reconèixer que els tècnics municipals no estan acostumats que és tractar tota 

la temàtica de port base d’una embarcació de transport de viatgers marítim, de línies 

de transport existents, de despatx d’embarcacions...  

 

És d’una complexitat que és evident que els tècnics de l’Ajuntament de Roses 

entenen de moltes coses però entrar en aquest detall no s’hi arriba i per això s’ha 

demanat ajut fora – crec que una pregunta ha sortit després sobre un despatx 

d’advocats de fora de Roses, concretament de Barcelona.  

 

El febrer del 2016, amb el tècnic municipal, el regidor de Turisme i jo mateix vàrem 

estar visitant – no tots a la vegada - Salou, Lloret o Castelldefels i vam estar veient 

diferents governs i diferents maneres de governar per veure com gestionaven el pla 

d’usos de temporada. Estic parlant de gairebé fa 1 any i mig. Perquè això que ha 

passat no ens ho hem inventat a l’Ajuntament de Roses, sinó que tots els municipis 

han trobat més o menys dificultats. Les lleis són canviants i en aquest Pla d’usos ens 

vàrem proposar fer una proposta que tingués, primer de tot, la idea de servir,  atendre 

i dotar de serveis el màxim de qualitat, les platges de Roses però, lògicament, sense 

lesionar els interessos legítims de la gent que hi ha invertit i que tenen interessos fora 

de la platja però que confronten amb la platja. 

 

Aquesta intenció, i totes les conclusions a què vàrem arribar – exemples de bones 

gestions que es fan a alguns municipis – les vaig exposar a tots els grups, un per un, 

al meu despatx i  de tots es van donar els detalls. Per exemple, dels xiringuitos es 

deia que havien de tenir guixetes per poder endreçar els objectes de valor i poder tenir 

seguretat a la platja; tots havien de tenir un servei de lavabos adaptats però oberts a 

tothom; augmentàvem el nombre de xiringuitos, però més que xiringuitos el que es 

feien eren uns quioscs... Repeteixo que això, personalment ho vaig explicar a tots els 

grups al meu despatx.   
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Van anar passant els dies però, tampoc vull oblidar que l’Ajuntament de Roses es va 

veure immers, des d’aquella època – i el secretari si m’ha d’esmenar que ho faci – des 

del mes de setembre fins entrat el mes de gener, amb l’Administració electrònica de 

manera que totes les energies tècniques, informàtiques i pròpies de tots els serveis 

van estar implicats en tot el maremàgnum que ha significat això. Cal dir que també 

ens han donat algun premi, ja que som els més avançats, els que en sabem més i els 

que ho hem fet més bé. Però les energies són les que són i quan atens una cosa no 

pots atendre l’altre. L’administració electrònica era una obligació i ens n’hem sortit. 

Això no ha estat la causa que anem endarrerits però, potser, hi ha ajudat. 

 

Si el mes de febrer de l’any 2016 nosaltres ja ens vàrem posar a treballar, el fet que 

ara no s’hi hagi arribat a temps, políticament, no hi veig gaire responsabilitat. 

Lògicament que jo sóc responsable del meu departament i públicament demano 

excuses, perdó i el que faci falta a la gent que estigui perjudicada. La consciència, 

però, està ben tranquil·la perquè quan encarregues a segones persones i aquestes 

que si ja ho faran, que queden entrebancades per aquí o per allà, no tens maneres de 

poder avançar. No és com el que fa una feina manual que et pots posar al costat i 

ajudar. He fet de regidor de cultura i posava cadires quan féiem les cantades 

d’havaneres com ho han fet altres regidors fins que ho han passat a fer els propis 

serveis de l’Ajuntament. Però aquí no et pots posar a col·locar cadires. Aquí 

l’Administració administrativa, tots els filtres i totes normes, i el que s’imposa té un 

camí.  

 

Aquest matí he està preguntat si havia arribat ja aquest informe sobre com resoldre la 

temàtica del transport marítim – torno a dir molt complex i complicat – i, a primera hora 

del matí, encara no havia arribat. He demanat que fessin una cronologia de tot el 

paper. Els serveis municipals van començar a tramitar el pla d’usos de temporada, 

com mai s’havia fet – també en van tenir puntual coneixement tots els regidors -, crec 

que va ser a finals de desembre.  

 

Es va enviar i la Generalitat de Catalunya, que recullen els informes de Capitania, 

Costes de l’Estat i del Parc Natural, no ens va contestar fins al segon de maig. Per 

tant no pots donar en concessió una cosa que l’Ajuntament encara no ha rebut. El que 
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es va endarrerir més va ser Capitania. Per això es va fer un plec de bases on es va 

renunciar a fer aquella ampliació que estava prevista de nombre de xiringuitos. Va 

variar amb les queixes que hi havia d’una sobre ocupació de taquilles a la plaça de les 

Botxes i després que, per primera vegada s’iniciava a Roses la tramitació per concurs 

públic, i de quina manera es justificava treure a concurs determinades activitats i no 

unes altres. Teníem claríssim que al passeig podien anar-hi aquelles que estaven 

relacionades, directament, amb l’activitat nàutica però si tréiem també els que lloguen 

bicicletes, perquè no els que lloguen motos, i si tréiem els que lloguen segways 

perquè no els que lloguen algun altre estri... i aquí hi havia la qüestió. 

 

Per tant, atenent la circumstància que les golondrines, servei de transport marítim, són 

grans inversions que fa anys que hi són vàrem considerar que allò es podia treure a 

concurs i aquest havia de cobrir un altre tema important que potser algun dia haurem 

de debatre. Fa dos anys l’Ajuntament de Roses va demanar una moratòria a la 

Generalitat de Catalunya per la quantitat de noves peticions que hi havia d’activitats al 

mar. Arribes aquí, ara el mes de juliol, i les mateixes persones que tenen barques en 

porten més i alhora arriben peticions de tot arreu. De manera que hauria arribat un 

moment en què la Badia de Roses hauria quedat col·lapsada.   

 

Quan hi ha temporals de nord, els que són al nord del Cap de Creus, baixen cap a la 

nostra Badia cap als espais del Parc Natural del Cap de Creus. Som dels ports de 

més al sud, sigui els d’Empuriabrava, de l’Escala... El punt més atractiu per sortir 

d’excursió acaben sent les cales de Roses. Per això el govern va demanar a la 

Generalitat de Catalunya que fessin una moratòria, que iniciessin un estudi per veure 

quina càrrega de transport marítim es podia tenir.  

 

Rebem queixes i en rebem moltes. Les queixes d’aquella persona que està nadant i 

que veu com li passa per sobre, o molt a prop una golondrina a certa velocitat; el que 

atraca en una cala... Hi ha molta gent al mar, molta gent a les platges i la seguretat és 

molt important. Sí que hi ha empreses que s’han de guanyar la vida i s’ha fomentat al 

poble de Roses amb governs de Convergència i Unió – com algú ha fet la broma – 

però també amb governs del Partit Popular – Convergència, Convergència – Esquerra, 
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després el Socialistes - Partit Popular – Iniciativa - Gir i hi hem estat tots. Les coses no 

han anat canviant ni tampoc hi ha hagut gaires invents.  

 

Hem arribat a un moment d’una tramitació que, pel que sigui, fins  i tot els concursants 

n’han hagut d’aprendre perquè aquells requisits que es demanaven s’han presentat 

persones que no les complien, tot i que en el perfil del contractant està molt ben 

explicat, qui té dret, què se’ls demanarà a qui guanyi... I tot això té una tramitació. 

Quan s’obren les pliques i algú compleix però li falta un paper, han de passar deu dies  

o el termini que estableixi la llei, per tal que vinguin i aportin el paper que els falta. 

Quan ja es tenen aquells papers es determina qui són els que guanyen i quan aquests 

aporten la documentació, aquesta s’ha de revisar i, si els manca, se’ls torna a 

demanar. 

 

També ens hem trobat amb casos en què un matrimoni que el marit va fer una oferta i 

l’esposa en va fer una altra més cara. Després quan va sortir l’oferta més cara va 

renunciar a favor del marit i això no s’hi val i ho diuen els nostres juristes. Poden 

al·legar el que vulguin, han passat les setmanes, aquells hi han al·legat i al final 

l’Ajuntament, amb informes jurídics, ha acabat decidint – empre amb informes jurídics. 

Mai amb decisions polítiques – que a aquesta senyora no se li accepta la renúncia 

perquè ho fa per afavorir al seu marit que ho ha apostat amb menys quantitat.  

 

Els xiringuitos ja n’hi ha d’instal·lats perquè des de fa dies saben que ho poden fer. 

Les gandules, els caiacs... també fa dies que ho tenen. Estem pendents del transport 

marítim. Finalment avui, a última hora del matí, ens ha arribat l’informe on es 

descobreix que fins i tot els propis titulars del transport marítim tenen un embolic de 

papers que és difícil de desencallar. No vull ser massa destructiu però, repeteixo, tot 

el procés és absolutament administratiu. No hi ha més intencionalitat política que 

aquell PRUG que, amb molta diligència, va ser aprovat, per primera vegada de tota la 

història d’aquest Ajuntament, abans d’acabar el 2016 que estava enviat. 

 

Entre demà i demà passat sabrem què és el que determina aquest informe que ens 

han enviat i, a partir d’aquí convoco a totes les persones que han participat i que 

vulguin venir i els demanarem disculpes, evidentment, en allò que ens correspon 
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donar-ne i donarem explicacions, àmpliament, a tot el que faci falta. Ara bé, hem 

d’entendre que quan en una licitació comences a rebre amenaces de ‘sí a mi no m’ho 

dónes, ningú ho tindrà’ i coses d’aquestes, lògicament, entenc perfectament als 

nostres funcionaris que filin molt prim i que no posin un peu a terra sense haver 

aposentat l’altre peu per no entrebancar-se perquè les amenaces són certes i reals. 

De manera que, aquells mateixos que demanen agilitat, amb les seves amenaces 

provoquen la lentitud que va associada a la seguretat de la decisió final que han de 

prendre aquells tècnics que han de posar ‘informo favorablement’ o diran que això 

funciona o no. No seran ells.  

 

M’he sentit al·ludit en una tramitació com si hi hagués una sospita de si s’hagués 

retingut una documentació. Per sort, amb l’administració electrònica queda tot gravat. 

El dia que et pengen, com a regidor, el document que hauràs de signar, queda 

claríssimament consignat el dia que arriba per signar i el dia que el signes. I aquest 

document crec que no va estar ni 224 hores pendent per signar. I ja m’heu entès. 

 

També una altra anotació dins de tot aquell batibull per dir que ens hem trobat que 

sortim o trèiem a concurs – cosa que era normal i que es podria haver solucionat amb 

pocs dies – la col·locació de les boies que senyalitzen les zones de bany. Hi ha un 

concurs, hi ha unes ofertes econòmiques, guanya una oferta econòmica determinada 

que diu que ofereix x diners. Se’ls hi comunica i han d’aportar ells la seva capacitat de 

solvència tècnica que demostri que podran fer aquella feina. Resulta que era una 

empresa que s’havia associat amb una altra – o es varen presentar conjuntament més 

que associats – i un posava, per dir alguna cosa, el material i l’altre la mà d’obra.  

Però això la llei de contractes – potser abans es podia fer – però ara no ho contempla. 

Si alguna empresa amb una altra, conjuntament, volen fer alguna cosa han de crear el 

que es diu una UTE – unió temporal d’empreses – que és el que està estipulat a la llei 

de contractes.  

 

Se’ls va dir que d’aquesta manera no funcionava. Lògicament, se’ls va haver de donar 

audiència perquè recorreguessin. Quan es va demostrar i passat els dies per al·legar, 

allò que l’Ajuntament no els admetia perquè no ho podia fer, es va comunicar a la 

segona persona que va quedar al concurs. Aquesta, pensant-se que ja no li tocaria, ja 
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s’havia organitzat d’una altra manera va acceptar, fer-nos el favor d’acceptar el 

contracte però havent-nos d’esperar fins a tal dia, amb una dilació de temps. Podríem 

haver optat per anar al tercer – que no existia – o tornar a treure el concurs, la qual 

cosa encara hauria estat pitjor. Les coses de vegades venen rodades i de vegades 

s’emboliquen i que això passa, la llei de Murphy diu que tenen tendència a empitjorar.  

 

Repeteixo que, puntualment, avui no estem preparats perquè encara hi ha un tema 

que està viu que és el del transport marítim, les xiguietes al Passeig. Que per cert, 

molta gent diu que la plaça de les Botxes està molt maca sense cap guixeta. Insisteixo 

que volem que hi siguin però hi ha gent que veuen molt bonic que no hi siguin. També 

diuen que és l’únic poble de tota la costa que té guixetes als passejos.  

 

En tot cas dir que quan els tècnics hauran resolt qui ha guanyat dels quatre 

concursants de transport marítim normal i el transport marítim aquest que és especial 

perquè porten embarcacions d’activitats turístiques que també tenen un nom especial, 

després decidirem. Potser resulta que, dels quatre ponents, tots tenen lloc. I haurem 

perdut en un debat gairebé inútil, durant gairebé dos mesos que es podríem haver 

posat d’acord fa un mes i mig.  

 

Torno a dir que tinc la consciència ben neta que he fet allò que podia. És més, potser 

he inspirat solucions que, si no ens hi haguéssim posat, encara s’hauria empitjorat 

més aquesta qüestió d’un tema que fa molts anys que municipis el tenen resolt. Tot i 

això he llegit notícies que venien de les platges de Barcelona que els xiringuitos no es 

posen perquè també han sofert aquesta tramitació del seu corresponent pla d’usos. I 

no només Barcelona sinó que diria de pràcticament tots els pobles de la costa han 

tingut aquests problemes perquè hem entrat en una nova faceta d’una nova manera 

de treballar, tot per la via electrònica, amb unes activitats que es fan a les platges que, 

en el cas de Roses, mai havien sortit a concurs públic.  

 

Així és com ha anat. Si m’he oblidat alguna cosa ho puc ampliar però reitero que som 

els primers i jo sóc el primer de lamentar la situació en què estem però sento que no 

sóc, en cap cas, el responsable.  
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EXPLICACIÓ DE LA SRA. ALCALDESSA PRESIDENTA  

 

Sra. Montse Mindan.- Afegir i, aprofitant la pregunta del senyor Valdera, que aquest 

decret que he signat per petició d’informe no és urbanístic sinó que és aquest. I va ser 

a petició dels mateixos tècnics de l’Ajuntament perquè ells han d’emetre, precisament, 

aquest informe favorable o desfavorable a les peticions.  

 

El perquè amb posterioritat - ho dic perquè hi ha gent a qui li costa d’entendre i amb la 

nova llei de contractes, de vegades a nosaltres també ens costa – hi ha gent que 

presenta la seva documentació, i diu que es fa responsable que allò que presenta és 

cert. Després s’obre el sobre número 2, que és l’econòmic, això es valora i s’adjudica. 

Però després ve quan s’ha de presentar la documentació que avala la solvència 

realment tècnica que s’havia dit que es tenia. És en aquest moment quan els tècnics 

ens demanen aquesta ajuda perquè – tot i que tenim molts juristes i segurament 

urbanísticament són tots molt bons i no hauríem d’haver demanat un informe extern si 

fos un tema urbanístic, però no ha estat així en aquest cas – ens van voler assegurar i 

donar suport als tècnics de la casa. 

Sr. Carles Pàramo.- El tema de cala Jòncols, està a quinze quilòmetres de Roses. Si 

envies un inspector o una patrulla, ja els has perdut per tot el matí i, això al llarg dels 

últims vint o trenta anys, ens podem imaginar els problemes que s’hi han anat 

acumulant. Tots els veïns, entre ells, tenen problemes però és que tots estan en la 

mateixa situació d’il·legalitats generalitzades en aquell espai. Uns més greu i altres 

menys.  

 

Amb el regidor Juan M. Fernández els vàrem rebre, per tant no és cert que no els 

haguem rebut. Va venir, fins i tot, en Joan Veí, un senyor de Cadaqués, que és el 

retratista d’en Dalí. El tema és que tots estan en situació d’il·legalitat. L’última baralla 

que tenen és perquè, potser, el que els subministra aigua d’un seu pou – i intentaré no 

dir cap més nom, perquè em sap greu haver anomenat a en Joan – resulta que quan 

els hi vol vendre els hi vol vendre a un preu que no correspon. Però és que allà no hi 

ha ningú autoritzat per vendre aigua a ningú i el conflicte arriba quan venen a 

l’Ajuntament a fer-t’ho saber. A més a més, les tramitacions jurídiques o els plets – és 
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conegut que, sobretot, en els plets urbanístics – duren anys o de vegades dècades  

perquè quan hi ha una sentència, hi ha un recurs... Cal dir que l’Ajuntament està 

guanyant molts d’aquests recursos, però no contra un sinó contra molts perquè allà fa 

molts anys que hi volem posar mà.  

 

El govern que va acabar el 2007, fins i tot, tenia un projecte del passeig del vora mar 

per aclarir les entrades, sortides, les propietats... però, pel que sigui, no es va fer. El 

govern posterior el devia posar en un calaix i, posteriorment, la llei de costes ha 

canviat. Fa anys que vàrem intentar, i es va estar negociar llargament, amb els 

propietaris d’aquelles finques que hi ha quan entres a Jòncols – abans d’arribar a 

primera línia que hi ha una pineda – per llogar-ho per fer-hi un aparcament. Amb els 

anys, s’ha prohibit l’accés a la barrera; s’han trencat barreres; la gent entren per uns 

carrerons ‘privats’ i accedeixen a la platja per una altra banda. 

 

Torno a dir, a 15 kilòmetres de Roses i quan el poble de Roses bull, que això és una 

bogeria, el responsable de la Policia o dels Serveis no pot enviar una patrulla allà a 

vigilar perquè sap que aquella patrulla fa més falta a 50.000 problemes que tenim al 

poble. Haureu vist aquests dies que – en pocs dies – dos intents de suïcidi, 

ambulàncies, helicòpters... tot això és prioritari. Allà aprofiten la llunyania, a més a 

més entre tots es van tapant i és cert que allò és  un exemple del que no hauria de ser. 

Allà també ho hauria de vigilar el Parc Natural del Cap de Creus, Costes, Seprona, els 

agents rurals i molta gent però tot carrega sobre els tècnics de l’Ajuntament i, de 

retruc, el govern de torn. El que hi ha és el fruit de governs des que l’Ajuntament té 

ajuntament i des que hi ha turisme aleshores no ens hem d’escandalitzar per això.  

 

Només dir que tot està en vies de solució judicial i que no és cert que no ens haguem 

vista amb aquella gent. Fa mesos que els vàrem rebre i els tècnics contesten les 

peticions. Ara bé, això que acabo de dir que quedarà gravat és de mal escriure perquè 

què se’ls ha de contestar ‘que venen ara quan formen part del problema’? La gent 

quan fracassa la culpa sempre és d’un tercer i això està passant amb aquests temes. 

Com diuen ‘la culpa és molt negre i ningú la vol’.  
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Sra. Montse Mindan.- En resposta al nomenclàtor, em sembla bé. Si la neta volgués 

entrar una instància o vosaltres, amb la partida de naixement, per tenir constància de 

com s’ha de fer, ho passaríem a l’arxiver que faria un informe i faríem el canvi de 

placa.   

 

 

Sr. Carles Pàramo.- És estrany perquè, l’arxiver, Josep Barris està molt alerta amb 

aquestes coses. Simplement m’ha estranyat perquè es va fer tota una revisió de 

carrers i és un tema que no es porta des d’Urbanisme sinó que es porta des de l’Arxiu, 

precisament.  

 

 

ACLARIMENT DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- Amb l’arxiver – tot i que hi tinc relació i el conec bé – d’aquest tema 

concret no n’hem parlat, però sí que el seu llibre, ‘A la recerca de la zona grisa’, hi ha 

diverses ocasions en què es menciona aquest nom, també accentuat. Tot i això, 

efectivament ell hi entén molt més que nosaltres de manera que l’informe que ell faci 

segur que ho recollirà tot i hi entendrà molt més que nosaltres i serà molt més creïble.  

 

 

RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 

 

Sr. Carles Pàramo.- Al senyor Sabater i Calderó li agradava molt la història. Era una 

senyora que es va posar a fer d’alcalde i va durar molt poc temps per això. El carrer 

Josep Sabater és el primer carrer de Roses on s’hi va fer una instal·lació de 

clavegueram perquè va ser la manera que ell va tenir de poder fer una excavació i 

saber que hi havia en aquell subsòl. Això és el que m’han explicat perquè jo no hi era.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  
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Sr. Joan Plana.- Josep Sabater que, per cert, era historiador també ostenta el títol de 

l’alcalde més jove de Roses, ho va ser amb vint-i-nou anys, i veurem quant de temps 

més l’aguanta.  

 

 

RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 

 

Sr. Juan M. Fernández.- En resposta a la senyora Verònica Medina dir que hi ha una 

partida als pressupostos per canviar el camió de la brigada amb una partida de 75.000 

€. 

 

El carrer Montgrí i Albera, són dos carrers sense sortida, ens ho anotem i passarem a 

mirar-ho. Aquest crec que és el carrer cantonada de la casa on viu el senyor Vinyolas i 

companyia.  

 

 

Sr. Carles Pàramo.- Aclarir si aquest carrer és el que és perpendicular a l’avinguda del 

Mas Matas o és el que carrer paral·lel, perquè allà hi ha un carrer que és privat.  

 

 

Sr. Juan M. Fernández.- El tema dels casals, demà preguntaré per quan està previst  

convocar als familiars i els passarem la data.  

 

El fet que les màquines no estiguin pintant el carril bici no vol que no hi estiguin 

treballant. Primer s’ha de fer un replanteig. Començar el carril bici és que hi vagi 

Rosersa i adequar per on s’ha de passar perquè no tot el passeig té la mateixa 

amplada ja que hi ha parts que són molt estrets per passar de manera que hem 

d’emplenar algun escocell per fer que passi el carril bici i no treure tot el passeig. 

Potser per això, avui, no han vist les màquines pintant. Primer s’ha de replantejar 

perquè pintar és el més fàcil i ràpid.  

 

El càmping Bahía, ja ho he contestat abans però repeteixo que farem el mateix però 

donant una mica més de visió des de fora. 
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La senyalització de trànsit, ja me n’havia adonat. Hi ha la que ha mencionat el senyor 

Àngel Tarrero i alguna més i demà mateix li passaré al pintor perquè ho faci. 

 

Dir al senyor José Manuel Àlvarez que no me n’havia adonat que haguem posat molt 

ràpid l’estelada a la rotonda i que la senyal no. La veritat és que aquests dies no hi he 

passat i no he vist el senyal a terra, però la posarem. 

 

Pel que fa als chopos o pollancres, jo no hi entenc d’arbres, però si hi ha un tècnic que 

diu que aquests arbres són perillosos – perquè sembla que estaven bé però realment 

no ho estaven – perquè pot caure una branca  i fer mal. L’any passat a algun poble del 

voltant va caure una branca d’un arbre i va matar dues persones. Jo personalment no 

arriscaré, per dos arbres que traiem que potser, per aquests dos que hem tret, n’hem 

posat vint, que caigui una branca a sobre de ningú ara que hi passa gent passejant 

gossos, fem les fires, hi ha gent que entra els cotxes... Si els sap greu tallar un arbre a 

mi també em sap greu però crec que és més important la seguretat que l’arbre i a més 

a més si després plantem vint arbres més, ja que hem fet tota una línia que va de 

punta a punta.  

 

 

Sra. Montse Mindan.- En tot cas, els regidors que sàpiguen que hi ha un informe 

tècnic fet per un enginyer agrònom que disposa Rosersa i que està a la seva 

disposició. 

 

 

Sr. Juan M. Fernández.- De qualsevol arbre que es talla, siguin palmeres, pollancres o 

el que sigui hi ha un informe.  

 

Referent als contenidors de darrere dels cines, hi ha un petit projecte encarregat. 

Segurament no aniran soterrats perquè el soterrament de contenidors ara va 

endarrere. Ja hi ha ciutats i pobles que els estan traient. El que fem és tota una 

actuació al voltant de fer les voreres més amples i, teòricament perquè encara s’ha 

d’acabar de mirar, van al centre de tota aquella placeta, lluny de la paret. No és fer la 
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Sagrada Família però és una obra important perquè s’han de refer totes les voreres 

del voltant. Pel que fa a les gomes en mal estat de pujar i baixar ho he anotat i ho 

mirarem.  

 

El tema del carrer Traginers se’m va passar. Però si els dic, normalment em fan cas i 

al dia següent o al cap de dos dies està fet. Tot i així aclarir que de buscar al 

propietari, segurament encara estaríem buscant-lo perquè ho tapiés. 

 

Referent a la pregunta del senyor Gerard Teixidó de la contractació dels monitors pel 

casal d'estiu i les reunions informatives amb les famílies demà li enviaré un correu.  

 

 

Sra. Montse Mindan.- A part del correu que demà li enviï el regidor, afegir que la 

reunió amb els pares és demà al vespre i s’entén que qui ha de complir amb les ratios 

i les plantilles de monitors és l’empresa.  Per tant, nosaltres confiem que tindrà els 

monitors. 

 

 

Sr. Carles Pàramo.- El rec que ha comentat la senyora Olga Simarro al costat de 

l’hotel Marítim se’n diu rec de la Bruneta. Algú, quan parlàvem dels jocs infantils de 

futbol a les places ha dit que tenim el poble que tenim i el poble que hem heretat, de 

manera que cap de nosaltres no vàrem programar això. La llera d’aquest rec està per 

sota del nivell del mar de manera que la solució és pràcticament impossible. Hi hem 

anat amb el senyor Juan M. Fernández a gratar amb màquines per mirar de fer el que 

s’ha fet en altres llocs, amb èxit, que és enterrar-hi una escullera perquè l’aigua baixi. 

No és possible perquè aflora degut a què està per sota del nivell del mar.  

 

Jo hi he anat moltíssimes vegades perquè és un tema clàssic que la gent diu que hi 

ha aigua embassada, que fa pudor, però no ho és sinó que és aigua que hi aflora. Hi 

vas i resulta que no fa pudor. Tot i que depèn perquè si estem parlant d’unes diades  

de calor com aquestes que estan fent ens hi podem trobar. Les herbes i la vegetació 

que hi ha es talla i si es talla és pitjor, si no la talles, malament. No es pot pavimentar 
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perquè està per sota del nivell de mar. En definitiva tota aquella zona té una 

problemàtica.  

 

El senyor Manel Escobar m’ha fet gràcia perquè ha dit que és de Roses, com l’Àngel 

Tarrero, i jo no ho sóc però vaig venir amb dos anys i en aquelles basses hi anàvem a 

buscar ‘berberechos’.  Quan es construeix per sota del nivell del mar passa el que 

passa. Si es pogués aixecar tot el Salatà i pujar-lo de nivell no tindríem tots aquests 

problemes com la sorra que envaeix el passeig, perquè aquest també està per sota el 

nivell de la sorra i l’hem de moure.  

 

Pel que fa als mosquits ja tenim el servei de mosquits que se’n cuiden i és un dels 

punts negres que tenim a Roses. La pudor, puntualment sí que en pot fer en dies de 

molta calor però és impossible treure l’aigua d’allà. S’ho han mirat de totes les 

maneres que ens podem imaginar i no es pot. No hi ha trobat la solució. Jo no en sé 

però si els tècnics que tenim, que també ho han consultat, diuen que no poden és que 

no es pot. 

 

 

Sr. Fèlix Llorens.- El tema del mercat dir a la senyora Olga Simarro que li havia portat 

en el Ple passat i no ho va preguntar. Em va saber greu perquè portava dos plens 

preguntant-ho i en el darrer li vaig contestar que no li podia dir i, justament, aquell 

dilluns havia entrat el document de l’estudi econòmic i no el vaig veure fins al dimarts. 

De seguida vàrem convocar els paradistes del mercat cobert, també els regidors del 

Ple, alguns dels quals van venir – l’Èric Ibáñez i en Joan Plana – van venir membres 

del govern, i no va venir cap altre regidor del Ple a escoltar les explicacions que 

havíem de donar.  

 

Ara estem a la fase d’encarregar l’avantprojecte per saber quan costarà el mercat i 

poder dir als paradistes quant els costarà la seva parada. Segons, l’estudi econòmic, 

no ha de ser més que el lloguer d’un local als carrers del voltant del mercat. El mercat 

actual té 2.000 m2, 2.900 m2 construït contant les pèrgoles del costat i el pis superior. 

El nou, n’ha de tenir 3.300 m2. Ha de ser un xic més gran dels quals 2.000 m2 seran 

de supermercat i 1.335 m2 de mercat. Està calculat sobre els metres quadrats que han 
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demanat que volien tenir els paradistes actuals. És a dir, que els 1.335 m 2 surt de la 

demanda dels marxants, per això aquest estudi econòmic previ per saber què els 

interessa a ells per poder treballar d’una forma correcta. Els nombres entre el 

supermercat i el mercat són un 60-40 que és el que permet la llei, de manera que no 

hi hagi cap operador que tingui més 60% del mercat i, en aquest cas, és perfecte. 

 

Tindrà un aparcament soterrat que també és una petició dels marxants. Hem hagut de 

sol·licitar una ampliació de metres quadrats comercials a la Generalitat i, en aquest 

cas, s’ha afegit com una esmena a la llei de comerç que estan tramitant al Parlament 

– aprofito per demanar a tots els grups municipals que tenen representació al 

Parlament de Catalunya que, quan sigui l’hora de votar la llei de comerç hi votin a 

favor per així poder desencallar el mercat. L’esmena s’ha acceptat. Està en el seu 

tràmit i tot està encarrilat i per bé.  

 

Marc Danés.- Amb el tema del SIAD dir que és cert que ha quedat desert. Això és 

perquè, fins ara, ho portava una persona de Roses que, en el seu principi, li va fer 

molta il·lusió poder-lo dur a terme i, per tant, va fer un servei més econòmic del que 

s’està pagant actualment. Hem tornat a començar, novament, el procés per tenir algú 

que se’n faci càrrec i esperem que les properes setmanes quedi resolt, tot i que, la 

persona que ho feia fins ara no ha deixat de prestar el servei.  

 

Pel que fa a Càritas dir que 30.000 euros, pel banc dels aliments i 6.500 euros que 

paguem pel lloguer. Això ho dic perquè, avui venint cap al Ple hi havia una notícia a la 

xarxa de ràdios locals de les comarques gironines en què una de les connexions deia 

que a Badalona tenien un problema greu la gent que feien el repartiment d’aliments 

perquè l’Ajuntament no els cedia cap local ni col·laborava amb la compra d’aliments, 

com sí que fa en aquest cas l’Ajuntament de Roses. Ho dic perquè moltes vegades 

se’ns diu que no ho fem bé i, de tant en tant, nosaltres també hem de dir que fem 

coses que altres ajuntaments fan malament i nosaltres les fem bé. Com dic, doncs, 

30.000 euros per donar suport als aliments que no arriben de la Unió Europea i 6.500 

euros per pagar el lloguer per tal que Càritas pugui desenvolupar aquesta tasca que 

és pel bé de tota la gent del municipi.     
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Aprofito per fer un esquetx publicitari i és que aquest divendres i dissabte hi ha la gran 

recapta d’aliments de l’estiu i, per tant, Càritas, degut a que som un poble turístic i 

molta de la gent que és voluntària està treballant, necessita gent col·laboradora. De 

manera que, sí algú té el divendres i el dissabte per donar un cop de mà que es posi 

en contacte amb el senyor Pere Bohigas o amb qualsevol persona de Càritas que 

faran un favor. 

 

Pel que fa al decret del llistat de les diferents factures que setmanalment paga 

l’Ajuntament, fins ara teníem la certesa que estava annexat al decret. Arran que el 

senyor Antonio Rodríguez ens ha dit que aquest annex no hi era, s’ha pogut 

comprovar ara mateix que, efectivament, no hi és. Com deia fa un moment el senyor 

Carles Pàramo, hem fet moltes coses bé amb el sistema de fer la relació electrònica 

amb l’Ajuntament però això ha estat un petit problema d’adaptació que, suposo, demà 

mateix el podrem solucionar i, a partir d’ara, ja hi haurà annexat el llistat al decret per 

poder observar i fiscalitzar tots els pagaments que fa l’Ajuntament. 

 

Per acabar, fer una petita puntualització al regidor de Ciutadans que és que vàrem ser 

molt ràpids a l’hora de posar el pal. De vegades ens dieu que som lents, però, com 

dèiem abans, el govern aplica totes aquelles mocions que aprova aquest Ple i la 

moció de tenir l’estelada és un acord de Ple perquè fa uns dies es va celebrar – i 

esperem que algun dia haguem de deixar de celebrar-ho – el dia dels drets dels 

homosexuals i vam penjar la bandera arc-iris. Aprofito per informar que, el proper 28 

de juny, tornareu a veure penjada a les entrades del municipi la bandera arc iris 

perquè hem de seguir defensant el dret de les persones i, en aquest cas, el dia de 

l’orgull gai, homosexual, bisexual, etc.   

 

 

Sra. Montse Mindan.- Explicar al senyor Antonio Rodríguez que pel que fa al transport 

a començat l’empresa Estarriol que és la que ha guanyat. Ens sumem també a 

l’agraïment de l’empresa Vinyolas perquè ha estat molts anys oferint aquest servei, ja 

des de que hi havia aquelles ‘guagües’ tan divertides que hi havia abans.  
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Pel que fa al lloguer, l’Ajuntament el que fa és treure-ho a concurs perquè hi hagi la 

possibilitat de trobar una zona de lloguer d’un terreny proper a la zona que és 

l’Ajuntament i la Policia per poder aparcar els cotxes del mateix ajuntament que no hi 

ha prou espai davant de la Policia per ubicar-los. A petició de la mateixa Policia, sí 

que no ha de ser molt gran però a l’hora li servirà perquè quan es retiren cotxes amb 

la grua – sobretot ara a l’estiu que hi ha més feina – poder-los dipositar molt més 

pròxim a l’oficina de la mateixa Policia i no haver d’acompanyar a la gent fins on 

estan. També perquè, sobretot, ara la gent els ve a buscar amb molta més rapidesa i 

per la mateixa Policia serà molt més pràctic i còmode oferir més bon servei. Crec que, 

també, algú ho va demanar alguna vegada en algun Ple poder agilitzar i donar aquest 

servei. Llavors el que es fa és un concurs públic per poder trobar en aquest radi un 

aparcament per millorar aquest servei.  

 

Dir al senyor Àngel Tarrero que a la riera Ginjolers la Policia també està al cas de la 

dificultat que hi ha allà. Hi ha diverses propostes entre les quals hi ha, fins i tot, no 

deixar aparcar la meitat – des del carrer Girona fins a baix al carrer Puig Rom – i que 

sigui zona de càrrega i descàrrega però que no s’hi pugui aparcar, precisament per 

totes les dificultats amb què es troben tot i que, cada matí, han posat efectius fixes en 

aquesta zona. Igual que a la zona de Jaume I, que també és una altra zona conflictiva 

pel que fa a les zones de càrrega i descàrrega i poder agilitzar el trànsit. Però sí que 

és cert que haurem de pensar una solució per aquest últim tram.     

 

 

Sr. Carles Pàramo.- Pel que fa a la lentitud en el tràmit de les llicències ambientals no 

estic al cas d’aquest tema. El que sí que dic és que, donat que ara tot paper tramitació 

electrònica, pràcticament cada dia ho deixem net. El que sí que ara m’han picat la 

curiositat i miraré què ha passat i si aquest tràmit ha estat tan llarg. En tot cas, 

políticament som al final de la cua. Quan tothom s’ho ha mirat i signat ens arriba el 

que en diuen la bola. Tothom quan obre l’ordinador es troba tantes boles i aquestes 

van passant del tècnic a l’administratiu, aquest a l’auxiliar, i al final de tot ens arriba als 

regidors amb un embolic que després si vols saber què és allò que estàs signant, al 

final acabes mirant només el final que diu concedir o denegar. Si diu concedir, dius 
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que sí ho signes i, si diu denegar, mires què diu l’informe i si aquest és favorable ho 

signes.  

 

 

Sra. Montse Mindan.- Pel que fa als abocaments de la sorra de Santa Margarita és 

degut a que la Generalitat ens va demanar el dragatge de la Bocana. Tot i que només 

han passat dos anys des de la darrere vegada que es va dragar, hi va haver un 

problema amb vaixells que es van quedar clavats a l’hora de sortir i es va fer una 

contractació d’urgència per part de la Generalitat per poder treure sorra, primant la 

seguretat sempre dels vaixells que estan a dins dels ports de Santa Margarita. El que 

vàrem pactar amb ells va ser que, resultat de les dades que estaven al transport de la 

sorra es pogués fer a última hora o a primera hora del matí que és el que s’ha fet. Tot i 

això sempre és un trasbals portar la sorra però per no deixar quantitats immenses de 

sorra al final, al costat de l’espigó, vam demanar que, ja que ho treien que ens les 

repartíssim. Tot i així crec que encara queda força sorra al costat de l’espigó però el 

dragatge s’ha acabat.  

 

En relació amb la Suf dir que la setmana passada vàrem fer una primera reunió amb 

els que porten la direcció tècnica de l’obra. Ens varen presentar un document en el 

qual estava tot especificat, totes les subcontractacions que, per fi, ha fet aquesta 

empresa. Ens en queda una d’important i pendent que són les plaques que van a la 

façana. Aquesta empresa primer ho va contractar, després ho va deixar i ara ho ha 

tornat a contractar amb una empresa que només fa aquestes plaques a demanda. El 

que ens han demanat és posar-les el mes de juliol. Nosaltres ens hi hem negat perquè 

posar aquestes plaques significa tenir un tràiler i una gran grua a la riera Ginjolers al 

mes de juliol i és evident que no es pot permetre. Per la qual cosa, aquesta mateixa 

setmana tenim una reunió amb l’empresa per mirar si al setembre – que seria lo seu – 

posin les plaques i  poden començar i acabar l’obra.  

 

És cert que han estat dos o tres mesos treballant molt poc i les justificacions que ens 

envien d’obra i els diners que hem d’anar pagant són molt menors que els que haurien 

de ser, també és cert que, la partida més grossa està en aquests quatre últims treballs 

que falten. Suposem que aquesta setmana ells ens vindran a sol·licitar poder fer 
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aquesta feina durant el mes de juliol i, crec que no perquè no podem tenir la riera 

Ginjolers tres o quatre setmanes amb tràilers de grans dimensions col·locats allà. 

Se’ls demanarà doncs, que comencin al setembre i, en tot cas, enviaré un correu a 

tots els portaveus amb el resultat de la reunió. Les esperances que s’acabi aviat hi 

són perquè creieu-me  que ningú en té més ganes que nosaltres i esperem, com diu el 

senyor Manel Escobar, un compromís que aviat es pugui acabar l’obra.  

 

 

No havent-hi més assumptes a tractar, l'alcaldessa aixeca la sessió a les 22:45 hores, 

de la qual cosa en dono fe.  

 

(Document signat electrònicament.) 
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